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Zastupitelé města Benátky nad Jizerou pro období 2022 -2026 • Zása-
dy pro poskytování fi nančních dotací z Fondu podpory sportu a zájmové 
činnosti a  v  oblasti kultury a  dalších volnočasových aktivit pro rok 2023

USTAVUJÍCÍ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA

Zastupitelstvo města Benátky nad Jizerou zvolilo na svém ustavujícím zasedání starostu,
dva místostarosty, radu a výbory zastupitelstva

Slib zastupitele: „Slibuji věrnost České republice.
Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě, v zájmu města a jeho občanů a řídit se Ústavou a zákony České republiky“.
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Ustavující zasedání Zastupitelstva města 
(23  členů) se uskutečnilo ve  středu 19. října 
2022 ve velkém sále KVC Záložna. Zvolen byl 
starosta města, dva místostarostové, Rada 
města, Výbor kontrolní a Výbor finanční. Způ-
sob voleb byl veřejný a tajný. 
-  Rozhodnutím Zastupitelstva města byl 
také schválen přechod ZUŠ J. A. Bendy 
z  kraje na  město Benátky nad Jizerou, a  to 
od 1. 1. 2023.
Zastupitelstvo města schvaluje předlože-
ný návrh Smlouvy o  převodu činností, práv, 
povinností a  závazků mezi městem Benátky 
nad Jizerou a  Středočeským krajem, jejímž 

předmětem je převzetí vzdělávací činnosti pří-
spěvkové organizace Základní umělecká škola 
J.  A.  Bendy, Benátky nad Jizerou, Smetanova 
21, se sídlem Smetanova 21, 294  71 Benát-
ky nad Jizerou, v  plném rozsahu s  účinností 
od 1. 1. 2023.
Zastupitelstvo města zřizuje s  účinností 
od  1.  11. 2022 příspěvkovou organizaci Zá-
kladní umělecká škola J. A. Bendy, Benátky nad 
Jizerou, příspěvková organizace a  schvaluje 
zřizovací listinu této nové příspěvkové organi-
zace. Souhlasí s podáním žádosti o zapsání pří-
spěvkové organizace Základní umělecká škola 
J. A. Bendy, Benátky nad Jizerou, příspěvková 

organizace do rejstříku škol a školských zaříze-
ní s účinností od 1. 1. 2023.
-   Kontrolní výbor 

předseda Mgr. Vladimír Němeček 
členové: Mgr. Sylva Buriánová, doc. Ing. Pa-
vel Štrach, Jana Vetešníková, Ing. Lubomír 
Abrahám, Jiří Berenreiter,  
zapisovatelka Jarmila Kopalová

-   Finanční výbor 
předseda Ing. Jiří Janda, 
členové: Ing. Pavel Balog, Libor Čapek, 
Mgr. Radek Dostál, Jaroslava Mlejnková, 
Ing. Zdeňka Kovandová, Ing. Jan Reubner, 
zapisovatelka Bc. Jana Košťálová

PhDr. Karel Bendl,
starosta města

RNDr. Pavel Štifter,
místostarosta

Ing. Jiří Haspeklo,
místostarosta

Mgr. Radek Dostál,
člen Rady města

Ing. Jiří Janda,
člen Rady města

doc. Ing. Pavel Štrach, 
Ph. D. et. Ph. D.

Luboš Poluha,
člen Rady města

Radek Jakimczuk Jaroslava MlejnkováMgA. Milan Kolář

Libor Čapek,
člen Rady města

MUDr. Lenka Draková Mgr. Jaroslav Fröhlich Mgr. Petra HoncováMartina Eichlerová

Jana Vetešníková

Jan Dibitanzl

Karel Bláha Mgr. Sylva BuriánováIng. Pavel Balog

Mgr. Emilie Kalová

Mgr. Vladimír Němeček

Ing. Jaroslav Matějka
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slovo starosty po volbách

Vážení spoluobčané, milí Benátčané!
Volby do Zastupitelstva města Benátky nad Jize-
rou, konané 23. a 24. září, jsou za námi.
Dle konečných a platných výsledků bylo ustave-
no nové zastupitelstvo a  na  jeho prvním zase-
dání, dne 19. října, zvoleno užší vedení našeho 

města pro volební období let 2022 - 2026. Všem, 
kteří se zúčastnili, děkuji jménem svým i jménem 
zvolených zastupitelů za  důvěru vyjádřenou 
nám ve volbách i za jinak projevovanou podpo-
ru. Tato podpora je pro nás velikým závazkem. 
Věřím, že všichni členové zastupitelstva, tak jako 
v  minulosti, budou vykonávat svůj mandát dle 
svého nejlepšího vědomí a svědomí a svou funk-
ci budou vnímat jako službu. Službu společnosti 
a  především službu občanům města Benátky 
nad Jizerou. Takto svou úlohu vnímám i já a pro-
to vám chci slíbit, že opět udělám vše pro to, aby 
se má práce od  této skutečnosti odvíjela a  aby 
vedla v první řadě ke spokojenosti obyvatel na-
šeho města. 
Vím, že není vždy snadné naplnit představy a po-
žadavky každého z  vás a  že se pravděpodobně 
nevyhneme různým komplikacím, problémům 
a  neplánovaným událostem podobně, jako 
tomu bylo v uplynulém období. Přesto věřím, že 
s vaší podporou, trochou tolerance a vzájemné-
ho pochopení, se nám nakonec podaří nalézt 
řešení tak, jako vždy v minulosti. 
Slibuji, že se opět vynasnažím vaši důvěru, kte-
rou jste mi ve volbách vyjádřili, nezklamat. 
V  uplynulých desetiletích prošly Benátky nad 
Jizerou mnoha výraznými proměnami, které 

je v  mnoha oblastech posunuly mezi vyspělá 
a moderní evropská města. A to skutečně z nej-
různějších pohledů. Dnes máme být právem 
na  co pyšní a  také dobře víme, čemu za  tento 
stav vděčíme. Bez propracovaného a  realistic-
kého programu, bez dlouhodobé vize, kterou 
jsme schopni postupně naplňovat a bez usilovné 
práce a  nasazení celého našeho týmu, bychom 
to nedokázali.
My takovou vizi máme a  jdeme dál cestou, 
po které se naše město vydalo již počátkem de-
vadesátých let minulého století, a která nás do-
vedla až do současnosti. 
Díky vám, milí spoluobčané, můžeme ve své prá-
ci a v naplňování této vize pokračovat. 
Je na nás, zvolených zastupitelích, kudy a kam se 
naše město v budoucnu vydá. Věřím, že náš sta-
ronový, jen mírně obměněný tým, který od  vás 
dostal ve volbách důvěru, bude tento směr dále 
udržovat, určovat další postupné cíle a společně 
s vámi překonávat všechny další výzvy a překáž-
ky, které nám osud do této cesty postaví. 
Je to závazek vůči našim předchůdcům i povin-
nost k našim potomkům. 
S přátelským pozdravem a přáním všeho dobrého

PhDr. Karel Bendl,  
starosta města Benátky nad Jizerou

den vzniku samostatného československého státu

Den vzniku samostatného československého 
státu je státní svátek České republiky, který se 
slaví každoročně 28. října. Je daný § 1 zákona 
číslo 245/2000 Sb. Slaví se jako připomenutí 
výročí 28. října 1918, kdy zástupci Národního 
výboru československého zveřejnili provolání 
o vzniku Československa a vydali zákon o zří-
zení samostatného státu.
Členové vedení města Benátky nad Jizerou 
položili květiny k  pietním místům, která při-
pomínají vznik samostatného Českosloven-
ského státu v našem městě a uctili památku 
těch, kteří této myšlence obětovali své životy. 
Čest jejich památce!
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oprava povrchu 
v ulici Jana z dražic 
Z h o t o v i t e l   povrchů: firma COLAS CZ a. s.
Z h o t o v i t e l  vodohospodářského díla: firma 
PITTNER Česká Lípa s. r. o.
Vzhledem k prodloužení prací na vodohospo-
dářském díle bude probíhat pokládka zám-
kové dlažby na  zpomalovacích retardérech 
i v měsíci listopadu.

  Probíhají práce na pokládce zámkové dlažby 
na zpomalovacím retardéru

oprava povrchu v ulici lipnická
Z h o t o v i t e l   p o v r c h ů: firma COLAS CZ a. s.
V průběhu měsíce října byla provedena sanace 
části podloží, došlo k vyrovnávce konstrukční-
ho souvrství včetně pokládky nových obrub-
níků. Pokládka asfaltového povrchu proběhla 
začátkem měsíce listopadu.

  Probíhá úprava povrchu a pokládka obrubní-
ků v ulici Lipnická

oprava povrchu části ulice 
spojovací
Z h o t o v i t e l   p o v r c h ů: firma COLAS CZ a. s.
V prvním týdnu měsíce listopadu došlo k opra-
vě povrchu v části ulice Spojovací od č. p. 540 
k  č. p.  543. Byla provedena vyrovnávka po-
vrchu a pokládka nového asfaltového povrchu 
na komunikaci a ve vjezdech.  

Výstavba chodníku v ulici pražská 
Z h o t o v i t e l: firma  Jiří Toman, opravy ko-
munikací Kbel 
C e l k o v á  c e n a  d í l a: 3 598 857 Kč s DPH
Ve druhém říjnovém týdnu došlo k dokončení 
terénních úprav, byla provedena pokládka as-
faltu v místech napojení na hlavní komunikaci 
ulice Pražská a instalace dopravního značení. 

  Nový chodník v ulici Pražská

protihluková stěna kbel
Z h o t o v i t e l: firma MI Roads a. s., Praha
V  listopadu roku 2010 odeslalo město Benátky 
nad Jizerou na Ministerstvo dopravy ČR petici ob-
čanů městské části Kbel, žádajících o rekonstruk-
ci stávající protihlukové stěny dálnice D10 v této 
městské části. V  jarních měsících letošního roku 
byly zahájeny stavební práce. Generálním zhoto-
vitelem je firma Metrostav a. s. V současné době 
je dokončena protihluková stěna na levé straně 
směr Praha – Mladá Boleslav. Práce na  pravé 
straně budou zahájeny po skončení zimy na jaře 
2023. Souběžně s tím probíhají intenzivní práce 
na odvodnění této části dálnice včetně přepojení 
dešťových vod z obce. Jedná se o poměrně slo-
žitou práci, která probíhá zejména pod tělesem 
mostu. Tuto část investice Ředitelství silnic a dál-
nic provádí firma INOS. Pracovníci pracují v pro-
dloužených směnách o  víkendech i  o  svátcích 
a  práce budou pokračovat dokud to klimatické 
podmínky umožní. Kromě toho se provádí sana-
ce stávajících betonových konstrukcí mostu.

  Instalace protihlukové stěny na dálnici D10 
ve Kbele provádí firma MI Roads a. s., Praha

lapač splavenín kbel
Z h o t o v i t e l: firma: MI Roads a. s., Praha
V souvislosti s  rekonstrukcí a výstavbou nového 
odvodnění mostu D10 Kbel probíhá nové napo-
jení dešťové povrchové kanalizace ze Kbela do to-
hoto lapače. Celková cena 232 669,56 Kč s DPH

  Lapač splavenin v městské části Kbel

Úprava toalet v přízemí zámec-
ké budovy
Z h o t o v i t e l: firma Stanislav Váňa, Benátky 
nad Jizerou. C e n a: 346 600,87 Kč s DPH
Byla schválena nabídka firmy Stanislav Váňa 
na  rekonstrukci sociálního zařízení v  přízemí 
zámku, u stavebního odboru. Současně bude 
provedena i oprava dlažby ve vstupní chodbě 
odpadového hospodářství a  oprava omítek 
v chodbě ke stavebnímu odboru.

stará radnice 
v Benátkách nad Jizerou
Z h o t o v i t e l: firma SARK engineering, Praha 
C e n a: 26 865 685,59 Kč s DPH
Byly dokončeny fasádní práce. Původní obvo-
dové stěny s  historickou ozdobnou profilací 
jsou bez dodatečného zateplení, byla prove-
dena celková sanace a  oprava, jakož i  obno-
vení historické profilace v místech, kde došlo 
v minulosti k jejímu lokálnímu odstranění. Po-

škozené či neopravitelně degradované fasádní 
prvky byly restaurovány původní technologií. 
Původní obvodové stěny bez historické oz-
dobné profilace byly zatepleny. Obvodové 
stěny přístavby, včetně stěn s profilací a fasád-
ními prvky, jsou zateplené.
Dále proběhlo osazení vodoměrné šachty, byla 
zahájena pokládka podlah a montáž nábytku. 
Nadále pokračují stavební práce v podkroví.

  Úprava podkroví

přestavba domu č. p. 44 – adap-
tace na školní družinu
Z h o t o v i t e l: firma Ing. Michal Štýs – STAVI-
TELSTVÍ ŠTÝS. C e n a: 29 478 556,33 Kč s DPH 
Proběhlo odstranění svrchního podlahového 
souvrství a  násypů, probíhají práce na  static-
kém ztužení obvodových konstrukcí. Po odha-
lení dřevěných stropních konstrukcí  bylo zjiš-
těno  napadení dřevokaznou houbou. Všechny 
napadené prvky budou vyměněny resp. zpro-
tézovány jejich napadené části do  profilů.  
Konstrukce krovu bude zachována a  staticky 
sanována.  Byly zahájeny práce na sanaci vněj-
šího líce základového zdiva.

  Odhalení stropní konstrukce

plánované výsadby stromů a keřů 
Podzim je nejvhodnějším obdobím pro výsad-
by stromů a  keřů. I  město Benátky nad Jizerou 
se toto období snaží co nejlépe využít k založe-
ní nové zeleně v  intravilánu našeho města, ale 
i v  jeho extravilánu. Do konce letošního roku je 
v plánu dokončit dosadbu okrasných keřů v are-
álu dráhy kolečkového bruslení v sídlišti, kterou 
opět provede Ing.  Miroslav Kříž z  Benátek nad 
Jizerou. Dále výsadbu stromů a podrostů v záho-
nech podél dokončeného chodníku v části ulice 
Pražská (od odbočky do ulice Boženy Němcové 
k  odbočce do  budoucí ulice Marie Krupičkové). 
Pro výsadbu byl vybrán muchovník lamarkův 
„Ballerina“ (Amelanchier lamarckii Ballerina), kte-
rým byly ozdobeny i záhony v ulici Pražská v části 
od Bursy směrem k městské části Kbel. Výsadbu 
provede Ing.  Miroslav Kříž a  o  krásné podros-
ty se postará Správa městských lesů. Při sjezdu 
do města směrem z dálnice si nelze v ulici Bratří 
Bendů nevšimnout stromořadí javorů babyk, 
pod kterými jsou již zapojeny podrosty v podobě 
velkokvětých mochen a červenokvětých tavolní-
ků. S výsadbou budeme pokračovat i v II. etapě 
Revitalizace ulice Bratří Bendů, abychom zacho-
vali její jednotný ráz. Práce provede firma Lesá-
ček s.  r. o. Naše město také dbá na obnovování 
polních cest. Bylo tomu tak i  letos a nyní je ten 
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správný čas vysadit podél těchto cest nové dře-
viny. Jednou z nich je „Polní cesta Nad Remízkem 
– ulice Dražická“. Možná jste si jí všimli při výjezdu 
z  města po  vaší levé ruce směrem do  městské 
části Dražice. Rádi bychom zde vysadili až 53 ks 
ovocných stromů. Druhou z nich je „Alej u MTC“ 
při výjezdu z města, taktéž po  levé straně smě-
rem na  Předměřice nad Jizerou. Tuto cestu oz-
dobí 30 ks alejových stromů (duby, buky apod.). 
O tyto výsadby se postará firma Lesáček s. r. o. 
Co nás také čeká a na co se velmi těšíme je akce, 
kterou nazýváme „Územní studie sídelní zeleně 
a  revitalizace sídelní zeleně V. etapa a VI. etapa 
– Benátky nad Jizerou“. Město Benátky nad Jize-
rou má zpracovanou projektovou dokumentaci 
zejména na ošetření stromů v našem městě. Je 
sepsán podrobný seznam dřevin, u kterých jsou 
navrženy výchovné řezy, zdravotní, bezpečnost-
ní, redukční, stabilizační řezy, odstranění výmlad-
ků, instalace bezpečnostních vazeb a jiné zásahy. 
Součástí této akce je i revitalizace ulice Dražická. 
Věříme, že se s pracemi započne již v závěru letoš-
ního roku a budou pokračovat i v roce následují-
cím, a to vždy s ohledem na klimatické podmín-
ky, hnízdění ptactva a dobu vegetačního klidu. 
Více informací a  fotografií o  průběhu těchto 
akcí přineseme v následujících číslech Zpravo-
daje Benátecka.

  Výsadbu stromů v ulici Pražská provedl 
Ing. Miroslav Kříž z Benátek nad Jizerou

Zásady pro poskytování finanč-
ních dotací z Fondu podpory 
sportu a zájmové činnosti pro 
rok 2023 (FpsZČ) č. 1/2022 

Čl. I  Úvodní ustanovení 
1. Tyto zásady upravují způsob poskytování fi-
nančních dotací z  rozpočtu města Benátky nad 
Jizerou na  podporu celoroční činnosti sportov-
ních a zájmových organizací. 
2. Město Benátky nad Jizerou věnuje dlouhodo-
bě pozornost rozvoji sportu a spolkové činnosti 
a vytváření podmínek pro sportovní vyžití obča-
nů, především dětí a mládeže. Poskytování dotací 
z  rozpočtu města do  vymezené oblasti činností 
je jednou z forem péče o celkový sportovní, tělo-
výchovný rozvoj a uspokojování potřeb občanů 
v  rámci samostatné působnosti obce v  soula-
du s  ust. § 102 odst. 3) zákona č. 128/2000 Sb., 
o  obcích (obecní zřízení), ve  znění pozdějších 
předpisů, a  ust. § 10a zákona č. 250/2000 Sb., 
o  rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, 
ve znění pozdějších předpisů. 
Čl. II Účel a podmínky pro poskytování dotací 
1. Fond je zaměřen na  celoroční podporu čin-
nosti spolků nebo právnických osob se sídlem 
ve městě Benátky nad Jizerou s tím, že minimálně 
30 % finančních prostředků z této částky dotace 
bude použito na činnost mládeže (v případě více 
žádajících subjektů v rámci spolku, bude procen-
tuální část na mládež zachována). 
2. Dotační řízení není určeno pro příspěvkové 
organizace a organizační složky města.  
3. Žadatelem o  dotaci může být spolek nebo 
právnická osoba se sídlem v  Benátkách nad Ji-
zerou, jehož členskou základnu tvoří řádně re-
gistrovaní členové v  příslušném sportovním či 

zájmovém subjektu a u příslušného sportovního 
(zájmového) svazu či unie. Tyto subjekty musí 
vyvíjet soustavnou a  pravidelnou sportovní či 
zájmovou činnost, včetně zapojení do  soutěží, 
u sportu, v příslušných sportovních odvětvích. 
4. Právnická osoba žádající poskytovatele o do-
taci působí ve svých pravidelných a soustavných 
aktivitách nejméně 1 rok. 
5. Dotaci lze použít na  výdaje, vždy v  souladu 
s účelem dotace uvedeným v žádosti, za podmí-
nek sjednaných ve veřejnoprávní smlouvě o po-
skytnutí dotace. 
6. Příjemce dotace nemůže přidělené finanční 
prostředky poskytnout jiné právnické či fyzické 
osobě, pokud se nejedná o úhradu výkonů a slu-
žeb spojených s celoroční činností. 
7. Příjemce dotace oznamuje poskytovateli kaž-
dou změnu důležitou pro čerpání dotace a  kon-
takt mezi smluvními stranami (změna statutárního 
zástupce, sídlo, kontaktní údaje apod.). 
8. Další podmínky a  požadavky pro čerpání 
a  účtování dotace může poskytovatel zahrnout 
do veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace. 
9. Na poskytnutí dotace není právní nárok. 
10. Žadatel, který ke dni podání žádosti nemá vy-
řízené pohledávky směrem k městu či subjektům 
napojeným na  rozpočet města, bude vyřazen 
z dotačního řízení. 
11. Žadatel je povinen spolupracovat v rámci při-
dělení dotace s městem (poskytovatelem dotace). 

Čl. III Postup při dotačním řízení 
1. Vymezení působnosti: 
a. město Benátky nad Jizerou má v rámci toho-
to dotačního programu vyčleněny v  rozpočtu 
finanční prostředky v maximální výši 9,5 mil. Kč, 
b. poskytnutí dotace schvaluje Zastupitelstvo města, 
c. odbor finanční a plánovací vykonává dohled 
nad výstupy dotačního řízení.
2. Zásady budou zveřejněny na  úřední desce 
města, webových stránkách města a ve Zpravo-
daji Benátecka. 
3. Žádost o  dotaci se podává prostřednictvím 
elektronického formuláře.  
4. https://docs.google.com/forms/d/e/1FAIpQ
LSfuOntgkq7S6Pq9ULT2X6C2GvQaWbNOEuE-
We6_ZaRBwGgXdQ/viewform?usp=sf_link
-   na základě těchto termínů:
a. datum vyhlášení programu: 24. 10. 2022, 
b. datum zahájení příjmu žádostí: 25. 11. 2022, 
c. datum ukončení příjmu žádostí: 22. 12. 2022.
5. Dotaci lze poskytnout na základě úplné žádosti 
předepsané poskytovatelem v souladu s ust. § 10a 
zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 
územních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů. 
6. Žadatel o  dotaci odpovídá za  pravdivost 
a přesnost údajů v žádosti i všech poskytnutých 
dokladech. 
7. Dotace bude poskytnuta na  základě uzavřené 
Veřejnoprávní smlouvy. Smlouvu za  poskytovate-
le podepisuje starosta města, za  příjemce osoba 
oprávněná podepisovat za  daný subjekt. Žadatel, 
u něhož dojde v době čerpání dotace k existenčním 
změnám (zánik, sloučení apod.), je povinen nepro-
dleně tuto skutečnost oznámit poskytovateli dotace 
a dohodnout vypořádání vztahu k rozpočtu města. 
Čl. IV Kritéria a zvýhodňující hlediska hodno-

cení žádostí 
1. Přínos činnosti daného subjektu pro město 
a jeho důvěryhodnost. 
2. Finanční náročnost činnosti daného subjektu 
(schopnost shánět vlastní zdroje příjmů). 
3. Práce s dětmi a mládeží. 
4. Dosažené výsledky v rámci soutěží. 
5. Podání žádosti o  poskytnutí dotace na  pod-
poru sportovních aktivit dětí a mládeže do 19 let 
v  rámci výzvy „MŮJ KLUB 2023“ z Národní spor-
tovní agentury. 

Čl. V Finanční vyúčtování dotace 
1. Příjemce dotace je povinen ve svém účetnic-
tví vést dotaci odděleně tak, aby byla možná kon-
trola poskytovatelem dotace.  

2. Vyúčtování celkové částky bude provedeno 
do  28. 2. 2024 prostřednictvím předloženého 
formuláře, který je přílohou těchto zásad. Vyúčto-
vání bude kontrolovat Finanční výbor, Kontrolní 
výbor a Zastupitelstvo města. Dotaci nelze použít 
na  úhradu investičních nákladů. Kopie účetních 
dokladů budou přílohou tohoto vyúčtování. 
3. Nevyčerpané finanční prostředky z  dotace 
poukáže příjemce zpět na účet poskytovatele. 
4. V případě, že příjemce dotace nepředloží pří-
slušné vyúčtování ve  stanoveném termínu ani 
na  základě následné výzvy odboru finančního 
a plánovacího, může poskytovatel vymáhat zpět 
celou výši dotace. Příjemce bude vyřazen z  do-
tačního řízení v následujícím roce. 

Čl. VI Kontrola použití dotace 
1. Pro případ, že příjemce dotace nevyčerpá do-
taci v plné výši, příp. ji bude čerpat pro jiné účely, 
než jsou uvedené v  čl. I  těchto zásad, nebo po-
skytovatel dotace zjistí neoprávněné nakládání 
s poskytnutými prostředky viz. čl. II těchto zásad, 
zavazuje se příjemce dotace k vrácení nevyčerpa-
né dotace, příp. k vrácení částky, která byla užita 
k jinému účelu, a to v termínu do 31. 3. 2024.  
2. Nesplnění podmínek stanovených těmito 
zásadami příjemcem dotace je porušením roz-
počtové kázně ve  smyslu ustanovení § 22 zákona 
č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech územ-
ních rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů. 
3. Příjemce dotace souhlasí se zveřejněním uza-
vřené smlouvy, popř. jednotlivých údajů v ní uve-
dených (své identifikace, dotačního titulu, výše 
poskytnuté dotace, atd.). 
4. V  případě přeměny nebo zrušení příjemce 
dotace s likvidací před lhůtou pro čerpání dotace 
je příjemce dotace povinen finanční prostřed-
ky vrátit poskytovateli dotace, a  to nejpozději 
do  posledního dne předcházejícího dni, ve  kte-
rém nabyde účinnosti přeměna příjemce dotace 
nebo zrušení příjemce dotace s likvidací. 

Čl. VII Závěrečná ustanovení 
1. Tyto Zásady schválila Rada města Benátky nad 
Jizerou na svém jednání dne 14. 10. 2022 usnese-
ním  č. 476/17R/2022. 
2. V  případě technických problémů při vyplňo-
vání elektronického formuláře nebo potřeby po-
moci či úpravy vašich odpovědí kontaktujte tech-
nickou podporu na tel. 724 028 468 nebo e-mail: 
info@vhtcomputers.cz. 

Zásady města Benátky nad Jize-
rou č. 2/2022 pro poskytování do-
tací v roce 2023 v oblasti kultury 
a dalších volnočasových aktivit 

Čl. I  Úvodní ustanovení 
1. Tyto zásady upravují způsob poskytování do-
tace z rozpočtu města Benátek nad Jizerou spol-
kům, fyzickým, fyzickým podnikajícím a  práv-
nickým osobám, působícím v  oblasti kultury 
a  dalších volnočasových a  občanských aktivit 
(dále „vymezená oblast činností“). 
2. Poskytování dotací z  rozpočtu města do  vy-
mezené oblasti činností je jednou z  forem péče 
o  celkový kulturní rozvoj a  uspokojování potřeb 
občanů v  rámci samostatné působnosti obce 
v souladu s ust. § 102 odst. 3) zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších 
předpisů, a  ust. § 10a zákona č. 250/2000 Sb., 
o  rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, 
ve znění pozdějších předpisů. 

Čl. II  Podmínky pro poskytování dotací 
1. Dotaci lze poskytnout na  základě úplné 
a  řádně vyplněné žádosti předepsané posky-
tovatelem. Žadatel smí podat pro jeden kalen-
dářní rok zpravidla jednu žádost o dotaci z roz-
počtu města.    
2. Dotační řízení dle těchto zásad není určeno pro 
příspěvkové organizace a organizační složky měs-
ta. Právnická osoba sdružující více aktivit vystupu-
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je v dotačním řízení jako jediný možný žadatel. 
3. Žádost o dotaci na celoroční činnost je pod-
míněna sídlem nebo trvalým pobytem žadatele 
ve městě Benátky nad Jizerou. 
4. Finanční prostředky nejsou poskytovány 
na  investiční výdaje. Z  dotace nelze dále hradit 
výdaje na mzdy, pohoštění a dary s výjimkou věc-
ných cen v soutěžích.  
5. Příjemce dotace nemůže přidělené finanční pro-
středky poskytnout jiné právnické či fyzické osobě, 
pokud se nejedná o úhradu výkonů a služeb spoje-
ných s realizací projektu nebo celoroční činností. 
6. Příjemce dotace vede přidělené finanční pro-
středky ve svém účetnictví analyticky oddělené. 
7. Na poskytnutí dotace není právní nárok. 
8. Žadatel, který ke dni podání žádosti nemá vy-
řízené pohledávky směrem k městu či subjektům 
napojeným na  rozpočet města, bude vyřazen 
z dotačního řízení.  
9. Žadatel je povinen spolupracovat v rámci při-
dělení dotace s městem (poskytovatelem dotace). 

Čl. III  Postup při dotačním řízení 
1. Vymezení působnosti: 
a. město Benátky nad Jizerou má v rámci toho-
to dotačního programu vyčleněny v  rozpočtu 
finanční prostředky v  maximální výši 500 tis. Kč 
s tím, že výše dotace v jednotlivém případě může 
činit maximálně 100 tis. Kč,
b. poskytnutí dotace schvaluje Zastupitelstvo města, 
c. odbor finanční a plánovací vykonává a dohlíží 
nad výstupy dotačního řízení. 
2. Město Benátky nad Jizerou poskytuje dotace 
ve vymezené oblasti činností na: 
• podporu celoroční činnosti zájmových subjektů; 
• projekty: s  dlouhodobou realizací (omezeno 
kalendářním rokem), jednorázové a  krátkodobé 
akce. 
3. Zásady budou zveřejněny na  úřední desce 
města a webových stránkách města.  
Žádost o dotaci se podává prostřednictvím elek-
tronického formuláře na
h t t p s : / / d o c s . g o o g l e . c o m / f o r m s / d /
e/1FAIpQLScHdZKIZSOro0g6YUcK_ssqoDU-
gXEl3qreNTVvnJJEDSbbww/viewform?usp=sf_
link 
4. Na základě těchto termínů: 
a. datum vyhlášení programu: 24. 10. 2022,
b. datum zahájení příjmu žádostí: 25. 11. 2022,
c. datum ukončení příjmu žádostí: 22. 12. 2022.
5. Dotaci lze poskytnout na  základě úplné žá-
dosti předepsané poskytovatelem v  souladu          
s ust. § 10a  zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočto-
vých pravidlech územních rozpočtů, ve  znění 
pozdějších předpisů. 
6. Dotace bude poskytnuta na základě uzavřené 
Veřejnoprávní smlouvy. Smlouvu  za poskytova-
tele podepisuje statutární zástupce města, za pří-
jemce osoba oprávněná podepisovat za  daný 
subjekt. Tato osoba musí doložit právo podpisu 
za daný subjekt. Žadatel, u něhož dojde v době 
čerpání dotace k  existenčním změnám (zánik, 
sloučení apod.), je povinen neprodleně tuto sku-

tečnost oznámit poskytovateli dotace a  dohod-
nout vypořádání vztahu k rozpočtu města. 
Čl. IV  Kritéria a zvýhodňující hlediska hodno-

cení žádostí 
1. Kvalita projektu.
2. Důvěryhodnost žadatele.
3. Společenský přínos (oslovení široké veřejnos-
ti).
4. Práce s dětmi a mládeží.
5. Spolufinancování ze strany žadatele, napojení 
na jiné finanční zdroje.
6. Vztah projektu k městu nebo regionu. 

Čl. V  Finanční vyúčtování dotace 
1. Příjemce dotace je povinen ve  svém účet-
nictví vést dotaci odděleně tak, aby byla možná   
kontrola poskytovatelem dotace.  
2. Vyúčtování celkové částky bude provedeno 
do 28. 2. 2024  prostřednictvím přiloženého for-
muláře, který je přílohou těchto zásad. K vyúčto-
vání musí být předloženy řádné účetní doklady 
od  příjemce dotace, které bude kontrolovat Fi-
nanční výbor, Kontrolní výbor a  Zastupitelstvo 
města.  Dotaci nelze použít na  úhradu investič-
ních nákladů. 
3. Vyúčtování dotace bude obsahovat následují-
cí náležitosti: 
- v  záhlaví vyúčtování dotace bude uvedeno 
Vyúčtování dotace na kulturní, zájmové a občan-
ské aktivity, 
- dále bude uveden název a  adresa příjemce 
dotace, kontaktní osoba, její telefon, e-mail, 
-  výše poskytnuté dotace. 
Pokud bude příjemce dotace předkládat více než 
jeden účetní doklad, bude součástí vyúčtování 
dotace seznam (tabulka) účetních dokladů, jed-
notlivý účetní doklad bude v seznamu (tabulce) 
uveden pod samostatným pořadovým číslem, 
jednoduchou charakteristikou účelu a  částkou 
v  Kč. Současně bude uvedena celková částka 
za všechny účetní doklady. Kopie účetních dokla-
dů budou přílohou tohoto vyúčtování. 
4. Nevyčerpané finanční prostředky z  dotace 
poukáže příjemce zpět na účet poskytovatele. 
5. V případě, že příjemce dotace nepředloží pří-
slušné vyúčtování ve  stanoveném termínu ani 
na  základě následné výzvy odboru finančního 
a plánovacího, bude poskytovatel vymáhat zpět 
celou výši dotace a bude vyřazen z dotačního ří-
zení v následujícím roce. 

Čl. VI Kontrola použití dotace  
1. Pro případ, že příjemce dotace nevyčerpá do-
taci v plné výši, příp. ji bude čerpat pro jiné účely, 
než jsou uvedené v čl. I  těchto zásad, nebo po-
skytovatel dotace zjistí neoprávněné nakládání 
s poskytnutými prostředky viz. čl. II. těchto zásad, 
zavazuje se příjemce dotace k vrácení nevyčerpa-
né dotace, příp. k vrácení částky, která byla užita 
k jinému účelu, a to v termínu do 31. 3. 2024.   
2. Nesplnění podmínek stanovených těmito zá-
sadami je porušením rozpočtové kázně ve smys-
lu ustanovení § 22 zákona č. 250/2000 Sb., 
o  rozpočtových pravidlech územních rozpočtů, 
ve znění pozdějších předpisů. 
3. Příjemce dotace souhlasí se zveřejněním 
uzavřené Veřejnosprávní smlouvy, popř. jednot-
livých údajů v ní uvedených (své identifikace, do-
tačního titulu, výše poskytnuté dotace, atd.). 
4. V případě přeměny nebo zrušení příjemce do-
tace s  likvidací před lhůtou pro čerpání dotace 
je příjemce dotace povinen finanční prostřed-
ky vrátit poskytovateli dotace, a  to nejpozději 
do  posledního dne předcházejícího dni, ve  kte-
rém nabyde účinnosti přeměna příjemce dotace 
nebo zrušení příjemce dotace s likvidací. 

Čl. VII Závěrečná ustanovení 
1. Tyto Zásady schválila Rada města Benátky nad 
Jizerou na svém jednání dne 14. 10. 2022 usnese-
ním č.  477/17R /2022. 
2. V  případě technických problémů při vyplňo-
vání elektronického formuláře nebo potřeby po-

moci či úpravy Vašich odpovědí kontaktujte tech-
nickou podporu na tel. 724 028 468 nebo e-mail: 
info@vhtcomputers.cz.

správa sportovních zařízení
Veřejné bruslení

Od  30. 10. 2022 začalo veřejné bruslení le-
tošní sezony. Cena vstupného zůstává stejná 
50  Kč/osoba. Platí i  pro nebruslící, kteří jdou 
jako doprovod.

Veřejné bruslení listopad 2022
Ne 30. 10. 2022  15:00 – 16:45 hodin
So 05. 11. 2022  15:00 – 16:30 hodin
Ne 06. 11. 2022  14:00 – 15:30 hodin
So 12. 11. 2022 16:00 – 17:30 hodin
Ne 13. 11. 2022  13:15 – 14:45 hodin
Čt 17. 11. 2022  15:15 – 16:45 hodin
So 19. 11. 2022  16:45 – 18:15 hodin
Ne 20. 11. 2022  15:00 – 16:30 hodin
So 26. 11. 2022  10:15 – 12:15 hodin
Ne 27. 11. 2022  14:00 – 15:30 hodin
Aktuální rozpis veřejného bruslení je zveřejňo-
ván na stránkách www.sszbenatky.cz, kde jsou 
nejaktuálnější informace k veřejnému bruslení.

Rezervace ledu 
Správa sportovních zařízení příjímá objednáv-
ky na vánoční, povánoční a novoroční ledy, a to 
na  e-mailu ssz@benatky.cz nebo na  telefonu 
326 316 500.  Veškeré informace o provozu Zim-
ního stadionu a  časy veřejných bruslení jsou 
k dispozici on-line na stránce www.sszbenatky.cz.

technické služby města
Rezervační systém Sběrného dvoru 

a jeho smysl 
Od zavedení rezervačního systému na SD měs-
ta Benátky nad Jizerou uplynou dva roky a pře-
devším na  sociálních sítích se stále objevují 
zavádějící informace, ze kterých vyplývá, že 
snad samotná rezervace na SD může za vznik-
lé černé skládky nebo dokonce znemožňuje 
nebo omezuje přístup do  SD. Všechny tyto 
informace a mnohé další jsou jen produktem 
nepochopení či neznalosti fungování SD měs-
ta. Rád vše znovu osvětlím. 
Rezervační systém byl vytvořen v  souvislosti 
s obranou proti šíření Covid-19 na SD města, kde 
se během doby, kdy lidé nemohli do zaměstnání 
a věnovali se doma ve větší míře hloubkovému 
úklidu, tvořily dlouhé fronty. Nastalou situaci 
jsme na  základě vyhlášek státu řešili tak, aby-
chom SD nemuseli zavřít. Po dohodě s městem 
bylo nutné dovybavit SD tak, aby byl rezervač-
ní systém plně funkční. Rozjezd nebyl bezpro-
blémový a  musel si, jak se říká, sednout. I  přes 
počáteční nespokojenost především pravidel-
ných uživatelů SD se po určité době fungování 
rezervačního systému ukázalo, že je nejen plně 
funkční, ale přináší i  další výhody pro občany, 
provozovatele a  v  neposlední řadě i  majitele, 
tedy město. Paradoxně někteří z těch, co zpočát-
ku brali systém jako svého nepřítele, který je nutí 
odvoz plánovat, si najednou uvědomovali jeho 
přínos. Zmizela čekací doba, nikdo již nemusel 
ke  svému kontejneru kličkovat mezi ostatními 
automobily, nikdo nikoho nepředjížděl a obslu-
ha měla na  každého čas s  případnou pomocí. 
Návštěvník tedy nabyl dojmu, že jsme tam jen 
pro něj. Podotýkám, že počet návštěvníků na SD 
v rámci jednoho dne neklesl, jen se rozprostřel 
do  celé pracovní doby. V  neposlední řadě je 
přínosem odstranění ranních sobotních kolon 

Město Benátky nad Jizerou srdečně zve
benátecké seniory na

p ř á t e l s k é   p o s e z e n í
ve čtvrtek dne 8. 12. 2022 od 15:00 hodin
v Kulturním a vzdělávacím centru Záložna

P r o g r a m 
- diskuse se starostou města PhDr. Karlem 

Bendlem
- vystoupení ZUŠ J. A. Bendy

- k tanci a poslechu zahraje Mini band 
Sojovský - Krejča - Šimek 

Pro zájemce je připraven autobus od 14:15 hod. 
se zastávkami: Na Burse, Domov pro seniory, Kbel 
– autobus. zastávka, Dražice závod a autobus. za-
stávka Štěpnice, Benátky n. J. I – u hřbitova, Obodř.
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z hlavní silnice. Další výhodou rezervačního sys-
tému je elektronická evidence, tedy monitoring 
toho, co, kdo a v jakém množství přiveze a mož-
nost být fakticky u každého návštěvníka s radou, 
kam vzniklý odpad separovat. Nezanedbatelný 
je též přínos pro šetření životního prostředí, ne-
boť přes obsluhu neprojde nebezpečný odpad 
jako je asfalt, lepenka, eternit, těkavé látky ne-
známého původu, stavební materiál atd.
Ještě krátce k  rádoby negativním vlivům, ply-
noucím ze zavedení rezervačního systému. Jed-
ním z nich je prý množství vznikajících černých 

skládek v okolí města z důvodu nemožnosti od-
vést odpad do SD ihned, jak vznikne. Zájemce 
o využití SD se může telefonicky nebo přes in-
ternet zaregistrovat, někdy i v daný den. Pokud 
tak z nějakého důvodu neučiní a do SD přijede, 
je zaměstnancem vykonávajícím službu pou-
čen o rezervaci a následně je po odbavení zare-
zervovaných do areálu i přesto vpuštěn. Vstup 
není umožněn pouze těm, kdo neplatí komu-
nální odpad v  Benátkách nebo veze odpad 
na SD nepatřící. Je evidováno, že od zavedení 
rezervačního systému v  našem městě počet 

černých skládek nestoupl, ba naopak je trend 
klesající. Z  výše popsaného plyne, že pokud 
má někdo potřebu vypořádat se s  odpadem 
jako nulově asociovaný občan, není to z důvo-
du nezaregistrování. Snad se mi tímto podařilo 
alespoň částečně objasnit, že rezervační systém 
nebyl tvořen pro ulehčení práce zaměstnanců 
TS, ale jako prostředek k zefektivnění odpado-
vého hospodářství v  našem městě. Pokud se 
s tímto systémem i tak neztotožňujete, obraťte 
se přímo na mě. Rád vše vysvětlím osobně. 

Antonín Cekota, ředitel TS

klub loděnice správa městských lesů

Z činnosti Policie ČR Benátky nad Jizerou – září 2022
Policie ČR pravidelně monitoruje kriminalitu v obvodu Benátky nad Ji-
zerou. Ve  spolupráci s  místním Obvodním oddělením Policie ČR Vám 
přinášíme měsíční statistiku v porovnání s předchozími roky.
Násilná kriminalita
- Ublížení na zdraví
- Loupež
- Nebezpečné vyhrožování
-  Nebezpečné pronásledování a maření výkonu úředního rozhodnutí 

a vykázání
Objasněné případy
- Znásilnění z 11/2021
- 2 x zanedbání povinné výživy
- Útěk vězně – maření výkonu úředního rozhodnutí a vykázání
- 2 x řízení vozidla přes zákaz 
- Krádež jízdního kola
- Krádež kabelky s finanční hotovostí
- 2 tr. spisy odloženy – nejde o podezření z tr. činu
- 15 trestních spisů postoupeno na SKPV MB
Oznámené případy
- Krádež outdoorové kamery

- Krádež nafty z vozidla
- Podvod v síti internet při investování
Bezpečnostní opatření
- 3 x dopravně bezpečností akce
- Monitorování voleb do zastupitelstev obcí
- Uzávěra hranice – Slovensko 2022
-  6 x nesprávné parkování – 6 x oznámení na Magistrát města Mladá 

Boleslav

Bezpečnost v Benátkách nad Jizerou
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Základní škola Husovo náměstí
Zatmění Slunce

V úterý 25. října kolem poledne měli žáci možnost zažít něco opravdu 
výjimečného, něco, s čím se setkáte párkrát za život. Na náměstí pozo-
rovali (samozřejmě přes bezpečné filtry) částečné zatmění Slunce. Bě-
hem hodiny, kdy se úkaz dal bez problémů sledovat, se venku se svými 
vyučujícími vystřídalo plno tříd, někteří žáci se zastavili v rámci obědové 
pauzy. Mnozí měli možnost pozorovat zatmění poprvé a tomu odpoví-
daly i příslušné reakce. Byl to zážitek.

Mgr. Václav Burkovec

  Opravdový zážitek

Naučná vycházka 2. ročníku
Dne 11. října se děti z  2. A  a  z  2. B vydaly na  prvoučnou vycházku 
do Slepče. Paní učitelky je na začátku rozdělily do skupin po čtyřech. 
Během cesty dostávaly různé otázky, které se týkaly přírody. Každá sku-
pina měla svůj zápisový lístek, na který zaznamenávala své odpovědi, 
přičemž za každou správnou získala bod. Deset bodů mohly děti také 
získat za správné chování v lese, což se mnohým z nich nepodařilo. Dru-
hý den ráno skupinka s největším počtem bodů dostala malou odměnu.

Mgr. Jitka Svobodová a Mgr. Jana Cyrany

  Plníme náročné úkoly

Učíme se venku a názorně
Napříč ročníky se učitelé snaží propojit výuku s přírodou a vyučovat ná-
zorně, jak jen je to možné. A že to nemusí být vždy jen exkurze?
Ve čtvrtek 13. 10. nám počasí přálo, a tak jsme se my, 4. A, vydali ven. 
Propojili jsme hodinu přírodovědy s hodinou českého jazyka. Nejdříve 
jsme se ze zámeckého parku rozhlédli po krajině a pozorovali jsme, jak 
se na podzim mění příroda.
Zopakovali jsme si slova protikladná. Paní učitelka nám rozdala kartičky 
a po cestě k altánu jsme hledali dvě přírodniny, které odpovídaly zada-
ným protikladným slovům. Následně jsme si ukázali nasbírané přírodni-
ny a hádali jsme, jaký protiklad představují.
Ani my, prvňáci, nezůstáváme sedět ve třídě. V prvouce jsme začali pro-
bírat přírodu na podzim, tak jsme dnes vyrazili do parku hledat krásně 
zbarvené listy, které využijeme v pátek ve výtvarné výchově.
My, sedmáci, jsme sice zůstali ve třídě, ale vyráběli jsme mast z rýmov-
níku. „Příroďák“ se pak nesl v duchu vůně a chutě ryb. Zopakovali jsme 
si anatomii ryby a ochutnávali mořské rybky. Čekají nás obojživelníci… 
Tak příště žabí stehýnka?

My, páťáci, jsme se v hodině přírodovědy dozvěděli, že i prospěšné bak-
terie (např. lactobacillus) jsou součástí živé přírody. Paní učitelka nám 
vyprávěla, jak se dá vyrobit domácí jogurt. Rozhodli jsme se to společně 
zkusit a  výsledku nelitujeme. Bakterie se při teplotě 45 °C namnožily 
a vzniknul nám krásný hustý jogurt, na kterém jsme si druhý den o sva-
čině pochutnali.

Mgr. Běla Burkovcová, Hana Vernerová, Mgr. Petra Boylu

 Učíme se venku – 1. A

  

 Rybí pitva v 7. třídě  5. C vyrábí jogurt

 Učíme se venku - 4. A

Land Art
Počasí babího léta přálo rozvíjet fantazii o hodinách výtvarné výchovy 
sedmých ročníků. Zprvu se žáci seznámili s uměleckým směrem LAND 
ART, což v překladu znamená zemní umění nebo umění země. V okolí 
skautské klubovny se sedmáci rozdělili do skupin a pracovali s mate-
riály, které byly k dispozici. Vznikly tak tvary a obrazce ze široké škály 
barevného spektra, které podzim nabízí. Výsledkem byla i legrace, po-
spolitost a příjemný prožitek z celkového tvoření.

Dana Salačová
Hudební pohádka Sněhurka a druháci v divadle

Děti z prvního stupně žijí kulturně: 4. 10. děti z druhých tříd vyrazily do mla-
doboleslavského divadla na  představení „Ferda mravenec”. Všichni si to 
moc užili a pořádně se zasmáli. Paní učitelky všechny děti pochválily za to, 
že děti věděly, jak se v divadle chovat. Děti se tomuto představení věnovaly 
i ve škole a v družině. Společně si přečetly kousek příběhu z knížky, namalo-
valy obrázky, vyrobily si loutky a s nimi si zahrály část představení.
V pátek 21.10. se pak žáci z prvních, druhých, třetích a čtvrtých tříd byli 
podívat v Záložně na hudební pohádce Sněhurka. Poznávali jsme de-
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chové hudební nástroje, hádali jsme podle poslechu známé písničky 
z pohádek a vyzkoušeli jsme si práci dirigenta. Všichni jsme se naučili 
písničku o trpaslících a na rozloučenou jsme si ji společně zazpívali.

Mgr. Jitka Svobodová, Mgr. Jana Cyrany a Hana Vernerová

 Kdo pozná všechny hudební nástroje

Přírodovědný klokan
A  opět se nám jako každý rok rozjíždí série různých školních soutěží 
a olympiád. Po Přírodovědném klokanu následuje Pythagoriáda a pak 
už se můžeme těšit na olympiády v dějepise, zeměpise, českém, anglic-
kém i německém jazyce atd.
Soutěž Přírodovědný klokan vznikla v roce 2006. Soutěží se ve dvou ka-
tegoriích, píše se jednorázový test, který obsahuje 24 úloh. Obsahuje 
otázky zaměřené na přírodu, zeměpis, ekologii i všeobecný přehled.

Mgr. Běla Burkovcová

 Výherci – Amálka, Filip a Markétka

Dlabání dýní
Další společná akce deváťáků a prvňáčků. Po vydařeném výletu do Mi-
rakula jsme se rozhodli zpestřit si říjnovou středu Halloveenskou té-
matikou. Deváťáci přinesli prvňáčkům dýně a společně z nich vytvářeli 
strašáky. Mimo vyřezávání a dlabání si prvňáčci zachránili z každé dýně 
deset semínek, která si usuší a na jaře je půjdou s paní učitelkou vysázet. 
V jedné dvouhodinovce jsme stihli pracovní činnosti, výtvarku, trochu 
matematiky a přírodovědy. A jako bonus nás to všechny bavilo.

Mgr. Jana Vonášková a Mgr. Jana Louková

 Jde nám to od ruky

Exkurze do České televize
Sliby se mají plnit - to je jednou jisté. Děti z naší školy, které byly oceně-
ny na červnové slavnosti anebo se umístily na Běhu zámeckým parkem, 
měly slíbenou exkurzi do České televize a dnešek byl dnem, kdy jsme 
společně vyrazili směr Kavčí Hory. 
Dne 17. října jsme navštívili Českou televizi v Praze.
Ráno jsme jeli autobusem od školy až k televizi, tam jsme si dali svači-
nu. Protože nás bylo hodně, rozdělili nás na dvě skupiny. Zatímco jedna 
skupina s paní učitelkou Sovovou šla na prohlídku ČT, druhá skupina 
s paní učitelkou Benešovou jela na Vyšehrad. 
Procházka vyšehradskými zahradami byla moc příjemná, nejenže jsme 
si užili krásný výhled na  Prahu, ale také jsme zavítali na  hřbitov, kde 
je pohřbeno mnoho zajímavých a  významných osobností (například 
B. Smetana, K. H. Mácha a další).
V televizi jsme viděli mnoho studií, pracovníků a pohádkových postav. 
Účastnili jsme se také části natáčení Kouzelní školky a vyzkoušeli jsme si 
natáčení na kameru a roli moderátora.
Exkurze se nám moc líbila.

Bc. Lucie Benešová a Miriam Hejzlarová, 7. A

 Ocenění žáci na Vyšehradě

 Zkusili jsme i kostýmy

Podzimní prvouka v 1. B
Dnes jsme si v prvouce povídali o podzimní přírodě. Poznávali jsme jehlič-
naté a listnaté stromy a keře a přiřazovali jsme k nim správné plody a šišky. 
Dále  jsme si povídali o zelenině a ovoci, které na podzim sklízíme a ochut-
nali jsme ovocnou jednohubku. A pak jsme poznávali ovoce a zeleninu 
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podle chuti – měli jsme jablko, hrušku, švestku a hroznové víno, vařený 
brambor, dušenou fazolku, mrkev a odvážlivci zvládli i cibuli. Za odměnu 
a na spravení chuti pak dostali ještě jednu sladkou ochutnávku.

Mgr. Jana Louková

 1. B bude ochutnávat

Rodiče v 1. B
Děti z 1. B strávily příjemné čtvrteční odpoledne ve škole spolu se svými 
rodiči.
I ve čtvrtek 6. 10. odpoledne přišly děti z 1. B do školy. Tentokrát s sebou 
přivedly své rodiče, někdo i  prarodiče a  sourozence, prostě všechny, 
kteří s námi chtěli strávit společné chvíle. 
Začali jsme ve třídě tvořením z keramické hlíny. Každé dítě si spolu se svým 
dospělákem vymodelovalo lucerničku, vyzdobilo ji vánočními motivy 
a celý výrobek jsme přetřeli barevnými glazurami. O materiál a odborné ve-
dení se postarala lektorka z centra Klíček. Hotové výrobky si odvezla k usu-
šení a vypálení, takže konečný výsledek naší práce uvidíme asi až za měsíc. 
Určitě se potom fotečkou pochlubíme, jak se nám to povedlo.
Po keramice program pokračoval na zahradě družiny. Jedni rodiče při-
vezli přenosné ohniště, jiní dřevo, opékače …  Opekli jsme si buřty, děti 
marshmallow. 
Děti se vyřádily na hřišti, dospěláci si popovídali, něco vyřešili, něco na-
plánovali …, prostě strávili jsme příjemné odpoledne.

Mgr. Jana Louková

 Příjemné odpoledne s rodiči

Základní škola pražská
Týden plný kultury

V týdnu od 17. do 21. října jsme se nevěnovali jen dýním, ale také pro-
běhla spousta akcí, které nás obohacují spíše na duchu.
Začali jsme tradiční prodejní výstavou knih. Zvyšujeme tak čtenářskou 
gramotnost našich žáků. Během dvou dnů výstavu navštíví všechny tří-
dy, něco se o knihách dozvědí, můžou si knihy koupit nebo objednat. 
Děkujeme benáteckému obchodu Knihy Na Burze, že už několik desítek 
let pro nás tuto akci dělají.
Žáci prvního stupně chodí postupně na besedy do benátecké knihov-
ny, kde se dozvědí něco o samotných knihách, o tom, jak si je můžou 
sami chodit půjčovat, jak se mají ke knihám chovat. V tomto týdnu tam 
byli páťáci a bavili se především o dobrodružných knížkách.
Ve čtvrtek vyrazili třeťáci do mladoboleslavského divadla na pohádku 
Lotrando a Zubejda. Je to také tradice. Děti mají předplacených 5 před-
stavení, sejdou se u haly a společně jedou autobusem do divadla. Paní 
učitelky jim vypráví o společenském chování i o vhodném oblečení. Dě-
tem se tato představení moc líbí.

Kolektiv učitelů

 5. A v knihovně

 7. A na prodejní výstavě knih

 Třeťáci v mladoboleslavském divadle

Školní liga 
V úterý 18. 10. začala školní liga. Všechny třídy druhého stupně rozdělené 
na starší (8. a 9. třídy) a mladší (6. a 7. třídy) sehrají ve svých skupinách for-
mou každý s každým utkání ve florbale, házené, fotbale a vybíjené. Pan 
učitel Keller to tady sám jako žák zažil, navazuje tak na tradici, kterou tu 
kdysi založili manželé Nejedlí. Všechna utkání se sehrají v úterý, třídy si 
chodí vzájemně fandit. Zahájili jsme florbalem. To se nám i hodí, proto-
že na listopad jsou vypsaná okresní kola ve florbale, kterých se v Mladé 
Boleslavi zúčastníme. Vítězné třídy budou na konci soutěže odměněny.  

Kolektiv učitelů TV

 6. A a 7. C I
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Druhý tematický pátek 
Poslední pátek v  měsíci říjnu, kdy jsme šli do  školy, vyšel na  21. 10. 
Na tento den jsme vybrali téma ZVÍŘÁTKA a těšili se, jak si s tím jednot-
livé třídy poradí. 
Počet žáků i pedagogů, kteří se zúčastnili, byl výrazně vyšší než v září. 
Z toho jsme měli velkou radost. Někdo měl zvířecí overal, někdo oble-
čení se zvířecími motivy, děti prvního stupně si k tomu nosily i plyšáky. 
Rozhodně vedly masky, které si některé třídy vytvořily během pracov-
ních činností nebo výtvarné výchovy.
V  listopadu nás čeká téma ZAMĚSTNÁNÍ. Tato celoroční akce bude 
v červnu vyhodnocená, třídy získávají body za počet žáků, kteří se ak-
tivně zúčastnili a bonusové body za originalitu. Nejlepší třída prvního 
i druhého stupně dostane odměnu.

Mgr. Vanda Štěpánková

 3. A

 5. B

 6. C

 8. B

Strašidelný a dýňový týden
Nebylo to nijak domluvené a krásně nám to vyšlo. V týdnu od 17. do 21. 
října si spousta našich žáků užila Halloween, masky, dlabání dýní, straši-
delné soutěže, divoké tance.
Hned v pondělí dopoledne se se svými prvňáky setkali žáci 9. A. Spo-
lečně dlabali dýně, skoro všichni měli strašidelné kostýmy, bylo to moc 
povedené. Setkání proběhlo venku, bylo nádherné počasí. 
Během týdne, jak to vycházelo v rozvrhu, se s dýněmi potkal skoro kaž-
dý. Třída 6. C to dotáhla k dokonalosti, vyzdobila nám příchod do školy 
kolem celé jídelny. Když druhý den ráno pan školník dýně rozsvítil, byla 
to nádhera!
Čtvrteční odpoledne patřilo školní družině. Bylo plné strašidel a podiv-
ných bytostí. Především se strašilo, ale také soutěžilo, tancovalo a hledal 
se tajemný poklad. Celé odpoledne se moc vydařilo!
Krásný strašidelný podvečer si pro své prvňáky připravili jejich patroni 
z 9. B. Tančilo se, strašilo se, soutěžilo se. Když už byla tma, šlo se stra-
šidelnou stezkou. Všichni si to užili. Děkujeme Merhautovu pekařství, 
s. r. o. za linecké cukroví a Papírnictví U Anky za dárkové pytlíčky.
Tak nám ten strašidelný týden krásně utekl.

Kolektiv učitelů a vychovatelek

 9. A a 1. B

 9. B a 1. A I

 Družina I

 Strašidelná cesta 6. C II



12Zpravodaj Benátecka

ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Pražský hrad
V září jsme navštívili Pražský hrad v rámci programu Výuka jinak. S prů-
vodkyní jsme prošli všechna nádvoří, katedrálu sv. Víta, Královský pa-
lác s Vladislavským sálem a nakonec jsme byli ve Zlaté uličce. Konečně 
jsme svoje vědomosti z hodin vlastivědy mohli využít v praxi a zároveň 
jsme se dozvěděli spousty dalších zajímavých informací. Domů jsme se 
vraceli spokojeni, protože jsme viděli plno zajímavých památek, které 
někteří z nás znali doposud jen z učebnice.

Žáci 5. A a 5. B

 Zaujatě posloucháme paní průvodkyni

 Střídání stráží

Krejčík Honza v Záložně
Ve čtvrtek 6. října se žáci z prvních ročníků zúčastnili veselého předsta-
vení v benátecké Záložně. Tam pro děti účinkoval známý klaun Krejčík 
Honza, který si pro ně připravil opravdu bohatý program. Zábavnou 
formou připomněl zásady slušného chování, např. jak poděkovat či po-
prosit a následně si děti společně s ním zazpívaly, zatancovaly, některé 
si dokonce zahrály na pódiu. Zkrátka nikdo se nenudil.
V rámci akce jsme od autora obdrželi CD s písničkami, kterým si zpestří-
me hodiny hudební výchovy. 
Moc jsme si pestrý program užili a těšíme se na další legrační vystoupení.

Mgr. Miroslava Cásková 

 Na jevišti můžeme i spát

 Prvňáci a Honza Krejčík

 Těšíme se moc

Základní škola 17. listopadu
Čistá řeka Jizera

V pátek 7. října jsme ve škole „vyfasovali“ ochranné rukavice, velké igeli-
tové pytle na odpad a vyrazili k řece Jizeře. V rámci akce Čistá řeka Jizera 
2022 bylo naším úkolem posbírat odpad, který do řeky a  její blízkosti 
nepatří. Počasí nám přálo, byl krásný slunečný den.

Literární projekt
Literární projekt v tomto měsíci byl zaměřen na světovou literaturu. Pro 
tentokrát to byly pohádky bratří Grimmů – Jakoba a Wilhelma, našich 
německých sousedů. Připomněli jsme si nejznámější publikované titu-
ly jako jsou například Sněhurka, Šípková Růženka, Červená Karkulka, 
Jeníček a Mařenka, Popelka, Rampelník. Žáci si k  těmto pohádkovým 
postavám malovali ilustrace.

Arteterapie
Během října u  nás ve  škole probíhalo několik zajímavých akcí. Jed-
nou z  nich byla arteterapie pod vedením zkušené lektorky paní 
Bc. et Bc. Gabriely Adáškové, která zvolila téma „Můj svět“. Žáci si vytvo-
řili pomocí výstřižků z různých tiskovin koláže dle vlastní fantazie. Z pra-
cí se dalo vyčíst, co je pro daného jedince v  jeho životě v současném 
období důležité. Na závěr proběhla společná diskuze.

 Arteterapie - naše výtvory

„Buď fit“ - poznávání přírody kolem nás
Začátek podzimu nám nabídnul slunečné dny, které lákaly k výletům 
do přírody. S dětmi ze speciálních tříd jsme vyrazili na dopolední turis-
tický výlet do Národní přírodní památky Mladá, pastvina Traviny. Ces-
tou jsme pozorovali, jak dokáže být příroda v tomto podzimním období 
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barevná a rozzářená. Všímali jsme si i darů lesa, které nám nabízí a se-
znamovali se s nimi. Už víme, jak vypadá muchomůrka červená a jaká je 
její stavba. Víme, jak se v lese chovat, abychom mu neškodili a neplašili 
lesní zvěř. Nezapomněli jsme i  na  lesní skřítky, kterým jsme postavili 
domeček, aby se při nevlídném počasí měli kde schovat. Dobrá nálada 
a nadšení dětí zvítězilo nad dlouhou a fyzicky náročnou procházkou.

 U domečku pro skřítky

 Buď fit - slalom

Tvoření na téma „Podzim“ – Halloween
Podzim je pošmourný, příroda za okny je plná barev, končí teplé dny. 
My ve  škole nesmutníme, užíváme si každé roční období. Nezáleží 
na tom, zda venku svítí sluníčko, prší nebo mrzne, až praští. Stačí nám 
pár pomůcek, dobrá nálada a nadšení pro věc.

 Podzimní tvoření

  

 Šiju, šiju pavučinu  Čistá řeka Jizera

Canisterapie
V říjnu do naší školy zavítal tým z Nadačního fondu canisterapie (www.
nf-canisterapie.cz). Hlavní canisterapeutka paní Holmanová přijela se 
svou nadanou Snookie, tentokrát posílená o společnost další pracovité 
psí slečny Andělky. Canisterapeutická hodinka začala úvodním před-
stavením dovedností a poslušnosti Snookie, za což byla odměněna po-
tleskem dětí. Po té následovalo rozdělení do skupin a žáci se věnovali 
připraveným aktivitám, kterých se zúčastnili s velkým nadšením. 

 Malá veterinářka
Návštěva knihovny

Žáci speciálních tříd zavítali do městské knihovny, kde zhlédli pohádky 
s podzimní tematikou.

Pedagogové školy

Základní škola otevřeno
Napadlo nás, že články z naší školy ve Zpravodaji Benátecka jsou vždy 
především o dětech a  jejich aktivitách. A to je určitě dobře. Přiložené 
fotky opět dokreslují, co se u nás děje. Škola má ale ještě jednu skupinu 
důležitých partnerů a těmi jsou rodiče.
V letošním roce bychom rádi splnili všechna kritéria, která musejí školy 
splnit, aby dostaly certifikát „Rodiče vítáni“. Rodiče u nás totiž skutečně 
jsou vítanými hosty. Posuďte sami.
Mohou se po předchozí domluvě s průvodcem nebo průvodkyní vždy 
zúčastnit vyučování. Mnoho z  nich nám dobrovolně v  průběhu roku 
pomáhá přímo v  družině, ve  výuce i  na  akcích školy. Za  pomoc jsme 
velice vděční. Před nějakým rokem jsme rozšířili počet zástupců rodi-
čů ve školské radě na tři. Každý pátek píšeme rodičům souhrnný mail, 
ve kterém je informujeme o všem podstatném.

 Nahlédnutí do výuky

Místo klasických třídních schůzek pořádáme vícekrát ročně rodičov-
ská setkání, na  kterých si společně povídáme o  dění ve  škole, sdílí-
me pocity, obavy i radosti. Aktuální situaci dítěte probíráme dvakrát 
za rok na tzv. tripartitách. To je schůzka mezi třídním průvodcem, ro-
dičem a hlavně žákem, který setkání tripartity vede: představuje na ní 
své učební pokroky, vypráví, co se mu ve škole daří a co ne, společně 
s  rodičem a  učitelem vytvářejí dohody o  potřebných změnách. Byli 
byste asi překvapeni, jak dokážou své studium reflektovat i  docela 
malí prvňáčci, když k  tomu mají prostor a  podporu. Tripartity může 
navíc svolat kdokoli a kdykoli během roku, když je potřeba.
Pro rodiče pořádáme také vícero společných školních akcí: nejen zaha-
jovací a závěrečné slavnosti, ale dále např. tradiční výlet tatínků na hory 
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(letos proběhl v říjnu na boudě Hadovka ve Vítkovicích v Krkonoších) 
nebo vánoční besídky. Dvakrát ročně probíhá akce, která se jmenuje 
Rodičům otevřeno. Děti si na  tato odpoledne připravují program pro 
rodiče, během kterého jim ukazují, co se ve  škole učí. Oblíbené jsou 
lekce matematiky podle Hejného, ukázky španělštiny nebo prezentace 
kroužků.

 První trojročí v expozici benáteckého muzea

 Třetí trojročí na prohlídce benátecké skládky

Na  závěr bychom vás rádi pozvali na  události, které jsou zamýšleny 
nejen pro naše rodiče, ale pro celou benáteckou veřejnost:
16. listopadu od 17:00 sehrají naše nejstarší děti v malém sále Zá-
ložny představení divadelní hry Hoši, dívky a psi od Paula Vanden-
berghe. Jedná se o obnovenou premiéru divadla, kterou před více 
jak osmdesáti lety sehráli členové benáteckého Sokola. Děti třetího 
trojročí vás na toto cca hodinové představení srdečně zvou.

Marek Fajfr

mateřská škola města
Říjen v Mateřské škole města

Věřte nebo ne, ale říjen v mateřské škole byl naprosto skvělý. Sluníčko 
nám přálo téměř každý den, tak jsme  si ještě užili zahrad plnými douš-
ky. Povídali jsme si, co všechno nám dává zahrádka a sad, takže vitamín-
ků máme plné šatny! Moc rádi jsme pozorovali změny v přírodě v parku 
– barevné listí, spadané  kaštánky, žaludy, houby a dokonce i veverky, 
co si určitě dělaly zásoby na zimu.
Velký úspěch měly i návštěvy divadel jako „Cirkus“ s pejsky a kočičkami 
a dokonce představení i s hadem. Největší zážitek měly děti, co vyjely 
do Městského divadla Mladá Boleslav. To byla nádhera, téměř všechny 
děti byly poprvé v opravdovém divadle. Zhlédly pohádku „Princezna se 
zlatou hvězdou na čele“. Poslední kulturní akcí bylo vystoupení Krejčíka 
Honzy v Záložně, při kterém si děti zazpívaly, zatančily a dokonce pro-
běhla i polštářová bitka! Děti si to náramně užily!
Nesmíme zapomenout na školičku bruslení pod vedením p.  ředitelky 
a  jejího trenérského týmu. Tato akce je velmi náročná, ale úspěšná - 
opravdu se děti naučí bruslit  a ještě si užijí plno legrace!
Poslední říjnovou akcí bylo „Dýňování“ na  zahradě „Jizerka“, při které 
vznikly nádherné dýňové lucerničky a strašidýlka. Všichni si akci náram-
ně užili. 
Už se těšíme na listopad a jsme zvědaví co nám přinese, ale o tom až příště!

Kolektiv MŠ
Bruslení pod vedením paní ředitelky Bc. Jany Pucandlové

  

Divadlo

  



14 15 10. listopadu 2022

ZPRAVODAJSTVÍ
Fotografie na této dvoustraně: archiv ZŠ Otevřeno, archiv M

ateřské školy m
ěsta, archiv M

ěCKP

Dýňování

 Dlabání je dřina, ale rodiče pomáhají

Podzimní radovánky

 

městské centrum komplexní péče
Podzimní tvoření v Dětském domově

  Paní Marie Stluková při podzimním 
tvoření s dětmi

Na  poslední říjnové úterý jsme 
s  našimi klienty obdrželi pozvání 
na  již tradiční podzimní setkání 
a  společné tvoření seniorů a  dětí 
v  DD Krnsko. Pozvání jsme moc 
rádi přijali a  těšili se na  příjemné 
odpoledne. A vydařilo se nad oče-
kávání! Děti se svými „tetami“ nás 
už vyhlížely a  po  vřelém přivítání 
nás seznámily s nápadem, který si 
pro nás na  podzimní tvoření při-
pravily, a to sovičku z listí. Společ-
nými silami jsme vyrobili soviček 
celou velkou partu a nakonec jsme 
je zavěsili na  březovou větvičku, 

kterou pro nás měly děti nachystanou. Vznikla moc hezká dekorace na za-
věšení na zeď, kterou jsme si udělali veselou podzimní atmosféru i u nás 
v Domově. Následovalo společné posezení u kávy, čaje a perníku, který pro 
nás děti se svými vychovatelkami upekly, popovídání a vyprávění zážitků 
z doby, kdy jsme se neviděli.
Odváželi jsme si domů spoustu hezkých zážitků a báječnou náladu.

Martina Sládková, pracovník přímé péče, aktivizační pracovník

 Společné tvoření seniorů a dětí v DD Krnsko

Nadační příspěvek pro Městské centrum komplexní péče 
z Nadace ČEZ – Neziskovky pro rok 2022

Podpora zaměřená na rozvoj a profesionalizaci neziskových organizací, 
které poskytují služby přímé péče v sociální oblasti.
Se souhlasem zřizovatele jsme v letošním roce podali žádost o nadační 
příspěvek na nákup dvou nových PC a šesti nových chytrých telefonů. 
Žádost byla odsouhlasena, a  tak jsme mohli pořídit pro úsek terénní 
pečovatelské služby Městského centra komplexní péče vybavení v cel-
kové hodnotě 80 000 Kč. Touto cestou bychom rádi poděkovali NADACI 
ČEZ za  poskytnutí finančního příspěvku. Pořízení vybavení bude mít 
pozitivní vliv na kvalitu terénní pečovatelské služby.

  Paní Jitka Hrušková a vpravo paní Alena Stinková, vedoucí Pečovatelské 
služby, mají radost z nových PC

adVent V měCkp
SRDEČNĚ VÁS ZVEME NA PŘEDVÁNOČNÍ SETKÁNÍ

s našimi klienty a zaměstnanci 
    27. 11. 2022 od 14:30 hodin

Městské centrum komplexní péče, venkovní prostory
svařené víno • čaj s rumem • domácí cukroví • domácí bramboráky • 

drobné vánoční výrobky z naší dílny
Těšíme se na setkání s Vámi!
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Hvězdárna
Částečné zatmění Slunce na benátecké hvězdárně

Pozorování zatmění Slunce se skvěle vydařilo, počasí bylo ideální a ná-
vštěvnost velká – kromě návštěvníků z řad veřejnosti nás navštívili i žáci 
Základní školy Husovo náměstí. Všichni měli možnost se na tento výji-
mečný úkaz podívat přes dalekohledy hvězdárny. Pozorovatelné byly 
mimo zatmění samotného i  sluneční skvrny a  výrazné protuberance. 
Spousta návštěvníků pociťovala mírné ochlazení a  změnu intenzity 
světla, které způsobilo právě zakrytí slunečního disku.

Ladislav Štrych
Měsíc se u nás zanořil do slunečního kotouče asi ze 43 % jeho průměru, 
ale zakryl jen 30 % slunečního povrchu. Méně výrazné bylo na jihozá-
pad od nás, například ve španělské Valencii se už Měsíc slunečního ko-
touče jen dotkl asi na půl hodiny. Více než polovinu Slunce zakryl Měsíc 
pro obyvatele finských Helsinek, kde zatmění trvalo dvě a čtvrt hodiny. 
Nejvýraznější fáze zatmění nastala za Uralem, například v Omsku nebo 
Čeljabinsku viděli jen 20 % z povrchu Slunce.

   

  

Listopadová obloha
Řady planet viditelných očima na naší obloze opět prořídnou. Nelze po-
zorovat Merkur ani Venuši. Po celou noc je ovšem nad obzorem Mars, 
po většinu noci také Jupiter a večer Saturn.
V Americe uvidí úplné zatmění Měsíce, během nějž navíc dojde k zákry-
tu Uranu Měsícem.

První pes a supernova
3. listopadu 1987, tedy před 65 lety, vystartoval na  oběžnou dráhu 
Sputnik 2, na  jehož palubě byl první živý tvor na oběžné dráze okolo 
Země, psí fenka Lajka. Před Lajkou se po balistické dráze nad sportovně 
technickou hranici vesmíru (100 km nad zemským povrchem) dostaly 
octomilky, makak rhesus a také dva sovětští psi v roce 1951.
Dne 11. listopadu 1572 (před 450 lety) zaznamenal Tycho Brahe neob-
vykle jasnou novou hvězdu v souhvězdí Kasiopeji. Jednalo se o super-
novu dnes označovanou jako SN 1572. V době, kdy ji Brahe spatřil, byla 
jasnější než Venuše a pozorovatelná očima byla ještě na začátku roku 
1574. Historické prameny odhalily, že Tycho Brahe zřejmě nebyl první, 
kdo supernovu v Kasiopeji viděl. Tím byl pravděpodobně německý ast-
ronom Wolfgang Schuler, který ji zaznamenal již 6. listopadu 1572.

Zdroj: web benátecké hvězdárny

klub seniorů
Program v Klubu seniorů - listopad 2022

Úterý 1. 11. 14:30 hod. Ruční práce
Středa 2. 11. 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 3. 11. 14:30 hod. Hrátky s pamětí - zábavné testy
Úterý 8. 11. 14:30 hod. Ruční práce
Středa 9. 11. 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 10. 11. 14:30 hod. Pel Mel - videoprojekce
Úterý 15. 11. 14:30 hod. Ruční práce
Středa 16. 11. 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 17. 11.  Svátek – klub není!
Úterý 22. 11. 14:30 hod. Ruční práce
Středa 23. 11. 14:30 hod. Cvičení

Čtvrtek 24. 11. 14:30 hod. Jak se co dělá - videoprojekce
Úterý 29. 11. 14:30 hod. Ruční práce
Středa 30. 11. 14:30 hod. Cvičení
Čtvrtek 1. 12. 14:30 hod. Kdo nebo co je to? Videoprojekce a hra
Sobota 3. 12. 17:00 hod.  Charitativní koncert pěveckého souboru 

Smetana v  zámeckém kostele Narození 
Panny Marie v Benátkách n. J.

Neděle 4. 12. 8:30 hod.  Výlet na pevnost Königstein a Bad Schandau

klub seniorů Benátky nad Jizerou 
pořádá pro benátecké seniory adventní výlet 

na pevnost königstein a do thermálních lázní toscana 
v Bad schandau (německo).

Na pevnosti Königstein navštívíme historicko-romantický vánoční 
trh „Zimní pohádka“.  Je to tradiční veletrh hudebníků a řemeslníků 
s ukázkou starého umění a řemesel. Vstupné: 10 € /osobu. Po odpo-

ledním přejezdu do Bad Schandau se zahřejeme ve vnitřním thermál-
ním koupališti. Plánovaný je 2 hodinový pobyt za max. 20 €/osobu.
Tento celodenní výlet se uskuteční v neděli  4. prosince 2022.

Čas odjezdu v 8:30 hodin se zastávkami U Střelečka, Burza - zastávka 
na Lysou n. L., Penzion, Kbel. Plánovaný čas příjezdu je ve 20 hodin.

Autobus je pro benátecké seniory vypraven ZDARMA.
Závazné rezervace hlaste paní Růženě Dibitanzlové, tel. 721 316 737.

sdH dražice a občané dražic
Dražické dýňování

V  sobotu 22. 10. 2022 spolky SDH Dražice a  Občané Dražic uspořádaly 
v místní hasičárně již druhý ročník podzimního dýňování. Děti si mohly vy-
dlabat dýni podle předlohy nebo svých představ a vyrobit malé dýničky 
z nafukovacích balonků. Po vydlabání dýní se opékaly buřtíky, dále si děti 
mohly vymalovat omalovánky s obrázky dýní. Bylo také připraveno občer-
stvení, pro děti hallowenské muffinky a pro dospělé svařáček. Účast byla 
větší než v loňském roce, protože se přidaly i ukrajinské děti, které našly 
azyl v Dražicích. Rodiče s dětmi byli s touto akcí velice spokojeni. Letos jsme 
dýňování rozšířili o pár nápadů, např. rodiče mohli přinést malé občerstve-
ní, některé děti přišly v kostýmech, a také výzdoba hasičárny byla mnohem 
větší a zábavnější. Velký dík patří členkám SDH, které tuto akci plně zajišťo-
valy a postaraly se o občerstvení, dýně i krásnou výzdobu hasičárny a okolí.

Starosta SDH Dražice Jaroslav Souček
  

Bazilišek benátský
Vážení a milí čtenáři zpravodaje,
je před námi pozvánka pro tento kalendářní rok poslední, o to však milejší.

Připravili jsme pro vás nové adventní představení, kterým bychom spo-
lu s ostatními chtěli zahájit letošní advent, a sice v neděli 27. listopa-
du 2022 od 15:30 hodin. Více informací na straně 19.
Pokud by vás zajímalo, jak to s  tím adventním časem vlastně je, moc 
rádi vám to v naší „adventní pouti“ přiblížíme.

Advent bývá, bohužel, velmi hektickým obdobím, ačkoliv si mnozí z nás 
každý rok dáváme předsevzetí opravdu zpomalit a čas před Vánocemi 
si užít. Moc rádi bychom vám přispěli naším představením k dobré po-
hodě a adventní náladě...
Než se s vámi na začátku Adventu při Slavnostním zahájení potkáme, 
přejeme vám krásné podzimní dny. 

Bazilišek benátský
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skautské středisko povodeň
Bobří závody v Mladé Boleslavi

Dne 8. - 9. 10. se naše oddíly vydaly na  každoroční Bobří závody 
do Mladé Boleslavi. Závody začínaly v sobotu ráno, kdy děti byly rozdě-
leny do skupinek a vyslány na trasu, která byla rozdělena do dvou částí, 
na  suchu a  na  vodě. Děti po  cestě plnily úkoly a  získávaly předměty, 
díky kterým pak večer vyráběly pergameny se zákony. Večer jsme s dět-
mi podnikli ještě večerní hru po  městě, kde bylo za  úkol získat slova 
na básničku. V neděli ráno jsme se pustili do vodní házené a do úklidu 
Jizery, odpoledne pak bylo vyhlášení týmů a rozdání cen. Určitě mluvím 
za celé naše středisko, když řeknu, že to bylo moc hezké a děkujeme 
skautům z Mladé Boleslavi za pozvání. Těšíme se na příští rok!

2. oddíl skautek

 Bobří závody  - první místo

  

 V neděli jsme se pustili  do úklidu kolem Jizery 

 Nedělní ráno s vodní házenou

Skautská výprava pro nováčky
O víkendu 24. - 25. září se uskutečnila skautská výprava pro nováčky. 
Naše výprava započala v sobotu brzy ráno v obci Březina, kam jsme se 
společně dopravili autobusem.

Následně naše cesta pokračovala skrz Český ráj, kolem mnoha vyhlídek 
a kukuřičných polí až do Mnichova Hradiště. Zde jsme přespali v klu-
bovně u místních skautů.
V neděli jsme následně dorazili na nedalekou zastávku, ze které nás au-
tobus dovezl zpátky do Benátek. 
V Benátkách nás čekala ještě jedna milá povinnost. Na Vyhlídce Jaroslava 
Krále jsme společně přivítali nováčka, který k nám letos přišel od vlčat.
Po přivítání jsme výpravu společně ukončili.

5. oddíl skautů

muzeum Benátecka 
Říjen v muzeu

Na  říjnové přednášce jsme se od  odborníka na  hmyz (entomologa) 
Mgr. Dominika Vondráčka z Národního muzea dozvěděli spoustu zajíma-
vých věcí, např. že hmyz je nejpočetnější skupina organismů (1,2 mil. zná-
mých druhů, cca 60 % všech druhů na světě). A k tomu každý rok přibude 
dalších 8 - 10 000 nově popsaných druhů! Hmyz žije na celé planetě kro-
mě moře (tam je zastoupen korýši). A náš vědec také odpověděl na otáz-
ku v názvu přednášky – proč je důležité sbírat hmyz (tedy budovat sbírky): 
abychom pochopili, co všechno se nachází kolem nás. Jen z fotografi í to 
nepoznáme. A pokud byste se báli o budoucnost těchto živočichů, aby je 
náhodou entomologové nevysbírali, byli jsme uklidněni – odborníci vědí, 
co dělají; kvůli nim ještě žádný druh hmyzu nezanikl – ovšem kvůli lid-
ské činnosti to reálně hrozí… Nedokážeme totiž chránit prostředí, kde se 
hmyz vyskytuje. Mgr. Vondráček hovořil i o entomologické sbírce uložené 
v Muzeu Benátecka. Všichni posluchači si mohli dokonce zblízka prohléd-
nout vzácné a zároveň překrásné exponáty, mezi něž patří lišaj smrtihlav, 
krajník pižmový, chroust mlynařík, batolec červený, otakárek fenyklový. 
Po přednášce byl prostor nejen na prohlížení exponátů z Národního i be-
náteckého muzea, ale i na dotazy, kterých bylo opravdu hodně.

  

  

 

Cyclommatus lunifer
(české jméno nemá)

Návštěvníci obdivovali entomologické poklady ze sbírek Národního 
a benáteckého muzea

Motýl je zástupce rodu Morpho (česky morfa)

Entomolog Dominik Vondráček 
a zaměstnankyně Muzea Benátecka
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Co chystáme
Sobota 10. 12. koncert, velký sál KVC Záložna, od 17 hodin, vstupné 
100 Kč. Bendův komorní orchestr a dílo J. A. Bendy.
Bendův komorní orchestr je amatérský komorní orchestr založený v roce 
1956 a sídlící v Ústí nad Labem, který se věnuje interpretaci hudby pře-
vážně českých skladatelů 17., 18. a 19. století. Orchestr nese jméno Jiřího 
Antonína Bendy. Za svou 50letou historii nastudoval víc než 400 skladeb, 
mnohé uvedl v  obnovených premiérách. Koncertoval v  ČR, Německu, 
Švýcarsku a dalších zemích. Do roku 2014 nahrál celkem 6 CD.
V Benátkách nad Jizerou provede díla J. A. Bendy při příležitosti oslav 
300. výročí narození slavného benáteckého hudebníka. Po koncertu si 
budete moci zakoupit CD s nahrávkami tohoto orchestru.
Předprodej vstupenek: Infocentrum (v knihovně), Muzeum Benátecka 
– tel.: 326 316 682.

Čtvrtek 1. 12. od 17 hodin „Setkání v muzeu s básníkem Vojtěchem 
Janem Kotkem“. Mladý benátecký básník vám přednese ukázky ze své 
básnické sbírky Vnitřní země. Vstupné: 50 Kč.

Mgr. Monika Kolářová, vedoucí Muzea Benátecka

městská knihovna
Dobrodružná literatura pro mládež

Dobrodružná literatura je jednou z nejoblíbenějších a  také nejčteněj-
ších žánrů mezi mládeží. Společně se žáky 5. tříd ZŠ Pražská jsme se 
vydali po  stopách tohoto žánru. Tématem dobrodružné literatury je 
řetězec velkých nesnází, nepředvídaných ohrožení, kterým hrdina vy-
právění čelí a uniká. Jeho činy se obyčejně vyvíjí v extrémní podobě, 
ve výjimečných podmínkách, a jsou na samé hranici pravděpodobnosti 
a lidských možností… 
Představili jsme si autory klasické dobrodružné literatury. Např. Daniel 
Defoe a  jeho „Robinson Crusoe“, Jules Verne a  jeho vizionářská díla 
nebo Alexandr Dumas a „Tři mušketýři“. Z českých autorů jsme zmínili 
Jaroslava Foglara a jeho napínavé příběhy např. „Záhada hlavolamu“.
V závěru jsme si představili současnou tvorbu autorů dobrodružných 
příběhů pro mladé čtenáře a ukázali si celou řadu knih s prvky fantasy, 
detektivní tématikou a hororu. 

Seznámení s knihovnou 3. třídy ZŠ Pražská
V  rámci seznámení s  knihovnou a  světem knih navštívily městskou 
knihovnu děti ze 3. tříd ZŠ Pražská. Prostřednictvím komentované pro-
jekce jsme si pověděli, k čemu vlastně knihovna slouží. Děti se sezna-

movaly s prostředím knihovny, jejím fungováním a uspořádáním. Řekli 
jsme si, jak vzniká knížka a jak složitá je cesta, než se dostane k prvnímu 
čtenáři. Ukázali jsme si také celou řadu zajímavých knih. Závěrem měly 
děti možnost porozhlédnout se po prostorách knihovny. Mohly si vy-
hledat v regálech knihy, které je zajímaly a tak se v prostoru knihovny 
lépe orientovat.

  Žáci 3. C třídy Základní školy Pražská se přišli seznámit s Městskou 
knihovnou

Knižní novinky
Vážení čtenáři,
do rubriky Knižní novinky jsme v listopadu vybrali titul od Karin Krajčo 
Babinské – „Tsunami“. Jedná se o román pro ženy, ve kterém má každá 
postava své tíživé tajemství, svou třináctou komnatu. Hlavní hrdinka 
Ema si neustále uvědomuje, že tsunami, které zažila na zahraniční do-
volené na konci roku 2004, a lži a škobrtnutí všech členů rodiny mohou 
kdykoli zlikvidovat jejich společnou budoucnost. Je to příběh o kom-
plikovaných vztazích, které vznikají špatným rozhodnutím či nedopat-
řením. Autorka výborně charakterizovala všechny aktéry. Děj knihy je 
velmi dynamický a napínavý.
Z novinek dále nabízíme „Srdeční selhání“ (Petra Zhřívalová), „Průměr-
ně zamilovaný muž a  jiné povídky“ (Michal Viewegh), „Nalezení“ (Jiří 
Březina), „Spřádači snů“ (Barbara Erskinová), „Nenápadný vrah“ (James 
Carol), „Jako stín“ (Helen Fields).
Pěkné počtení! MěK

Informační středisko
Informační středisko si vám dovoluje nabídnout inspiraci na  vánoční 
dárky z řad propagačních materiálů s motivem města Benátky nad Jize-
rou.  Také vám nabízíme možnost dárkového zabalení, dle vašeho přání. 
Zakoupit lze betlémy, anděly, vánoční plecháčky, svíčky, mýdla, hrnky, 
zvonečky, čokolády, oplatky, pravou Benáteckou medovinu a Zubrovi-
nu a další zajímavé suvenýry. Ke koupi jsou i stolní a nástěnné kalendáře 
na rok 2023 s fotografiemi města Benátky nad Jizerou.

dopisy
Studenti z Mladoboleslavska, Vrchlabska a Rychnovska mo-

hou žádat až o dvě stě tisíc korun na zahraniční studijní pobyt
Studenti středních škol z Mladoboleslavska, Vrchlabska a Rychnovska 
mohou žádat Nadační fond ŠKODA AUTO o  příspěvek na  zahraniční 
kulturně-studijní pobyty pro školní rok 2023/2024. Součástí přihlášky, 
kterou je možné podat do 15. listopadu 2022, musí být motivační a do-
poručující dopis a návrh projektu na udržitelný rozvoj regionu.
V prvním ročníku grantové výzvy se loni přihlásilo celkem 11 studentů, 
z nichž čtyři vycestovali do čtyř různých zemí – Jihoafrické republiky, 
Paraguaye, Francie a Belgie. 
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V z p o m í n k a
Dne 8. 11. 2022 uplynuly 3 roky, co nás navždy opustil 
milovaný manžel, tatínek, dědeček a pradědeček, pan

 k a r e l   m a c h á č e k.
Stále vzpomínají manželka a dcery s rodinami.

V z p o m í n k a
Dne 11. listopadu uplyne už dlouhých 7 let ode dne, kdy jsme se 

naposledy rozloučili s panem
Františkem kroupou. 

Kdo jste ho znali a měli rádi, věnujte mu spolu s námi tichou vzpo-
mínku. Nikdy nezapomeneme!

Manželka, dcery s rodinami a ostatní příbuzní.

V z p o m í n k a
Dne 13. 11. 2022 uplyne jeden rok, kdy nás navždy  

opustil náš milovaný manžel, tatínek, dědeček a bratr,
pan  e d u a r d   m a r o š i.

 S láskou vzpomíná rodina, sestry a přátelé.

Zlatá svatba
Dne 20. října 2022 oslavili 50 let společného manželského života
pan  J a r o s l a v   s o u k u p a paní   a n n a   s o u k u p o v á,

rozená Stehlíková.
Dne 22. října 2022 byli přivítáni starostou města v obřadní síni měst-

ského úřadu, kde proběhl slavnostní obřad.

nejstarší občanka města Benátky nad Jizerou
Dne 16. 10. 2022 oslavila kbelská rodačka paní 

marie Bašusová  úctyhodných 102 let.
Hodně zdraví jí přeje dcera Hana Dvořáková s rodinou.

Děkujeme městskému úřadu za milé dárky.

SPOLEČENSKÁ NABÍDKA
 13. 11. 2022, 16:00 hodin, Svatomar-

tinská slavnost. Místo konání: Dražický kos-
tel. Organizátor: Spolek Mondík.

 27. 11. 2022, 14:00 hodin, Zahájení Be-
náteckého Adventu s  rozsvícením vánoč-
ního stromu 2022. Místo konání: Husovo 
náměstí. Organizátor: Správa městských lesů.

 27. 11. 2022, 15:30 hodin, Adventní 
pouť. Místo konání: Velký sál KVC Záložna. 
Organizátor: Bazilišek benátský.

 1. 12. 2022, 17:00 hodin, Setkání v mu-
zeu... s  básníkem Woÿtou. Místo konání: 
Muzeum Benátecka. Vstupné: 50 Kč.

 3 .12. 2022, 17:00 hodin, Charitativní 
koncert jičínského pěveckého sboru Sme-
tana. Dobrovolné vstupné bude darováno 
Pavlu Baškovi. Místo konání: Kostel Narození 
Panny Marie. Organizátor: Správa městských 
lesů s městem Benátky nad Jizerou.

 10. 12. 2022, 14:00 hodin, Mikulášské 

posezení. Místo konání: U  Horvátů. Organi-
zátor: Josef Hlucho-Horvát.

 10. 12. 2022, 17:00 hodin, Bendův ko-
morní orchestr a dílo J. A. Bendy. Místo ko-
nání: KVC Záložna - velký sál. Organizátor: Mu-
zeum Benátecka. Plné vstupné: 100 Kč

 13. 12. 2022, 19:00 hodin, nová česká 
pohádka „Největší dar“. Místo konání: KVC 
Záložna - velký sál. Organizátor: Kino na ko-
lečkách.

Řádková inzerce
•  Koupím LP gramofonové desky, i sbírku. Přijedu. Tel.: 721 442 860.

Generální 

partner:

Partner správné výživy: Partneři:

PŘIJĎTE SE PŘESVĚDČIT
NA TÝDEN HOKEJE

Pro děti ve věku 4–8 let a jejich rodiče
Pro všechny děti bez rozdílu dovednosti bruslení

S sebou základní vybavení – brusle, helma, rukavice*

*Pokud nedisponujete zmíněným vybavením, obraťte se na pořádající klub s dotazem na možnost zapůjčení věcí na místě.

VELKÁ JÍZDA ZAČÍNÁ PRVNÍM KROKEM

Pořádající klub:

Termín akce:

Adresa stadionu:

Bližší info:

HC Benátky nad Jizerou

26. 11. 2022 od 9:00

Mělnická 35, 294 71 Benátky nad Jizerou

www.hokejbenatky.cz

WWW.TYDENHOKEJE.CZ
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Protipovodňové systémy se stávají novým standardem, 
říká majitel firmy JaP-Jacina

Všechno běží jako namazaný stroj. Na  místě zasahují profesionální 
hasiči, osm dobrovolných hasičských sborů, Policie ČR, městská poli-
cie, celníci a zástupci magistrátu, přesto každý ví, kde je jeho místo a co 
má dělat. Je polovina října a na nábřeží Vltavy v Českých Budějovicích 
doslova před očima a pod dohledem mnichovohradišťské firmy JaP-Ja-
cina s. r. o. roste kilometrový úsek protipovodňové stěny. Přestože jde 
o cvičení, účastníci jej berou zcela vážně. V případě skutečného ohro-
žení budou vztyčením protipovodňové stěny chránit majetek i životy.
České Budějovice vsadily po  zkušenostech s  povodněmi v  roce 2002 
podobně jako řada další českých měst na  moderní protipovodňové 
systémy z dílny JaP-Jacina, firmy, která v tomto segmentu platí za špič-
ku v oboru. Čísla totiž hovoří jasně. „Extrémních projevů počasí a kon-
krétně povodní jsme v prvních dvou desetiletích 21. století už zažili víc 
než za celé 20. století. A velké riziko představují stále častější přívalové 
deště, které mohou udeřit lokálně a během krátké doby způsobit vel-
ké škody,“ uvádí Adam Uhlíř z  marketingového oddělení společnosti 
JaP-Jacina.
Renomovaný výrobce protipovodňové a  vratové techniky se sídlem 
a výrobním areálem v Mnichově Hradišti vidí právě v segmentu opat-
ření proti velké vodě největší budoucnost. Dokládá to rostoucí zájem 
z ČR i ze zahraničí, a to jak ze strany měst a institucí, tak ze strany firem 
a jednotlivců.

Firma na  trh dodává široký sortiment výrobků. Od  vodotěsných dve-
ří, které udrží vodní sloupec až 2,5 metru, přes protipovodňové brány 
hojně využívané na plážích, v přístavech nebo ve sportovních areálech, 
mobilní hliníkové zábrany sloužící k usměrnění proudu vody a odkláně-
ní přílivových vln až po pasivní bariéry bránící podzemní garáže před 
zatopením. Samostatnou kapitolou jsou protipovodňové stěny, do kte-
rých investují města, výrobní podniky i kancelářské komplexy. Stěny vy-
robené v JaP-Jacina chrání v ČR například Mnichovo Hradiště, Benátky 
nad Jizerou, části Prahy, Ústí nad Labem, Poděbrady nebo již zmíněné 
Budějovice, firma je však dodává i do zahraničí. Ve svém portfoliu má 
rovněž řadu produktů, které chrání před vodním živlem také soukromé 
objekty, rodinné domy, chalupy, zahrady či garáže.
„Největší zájem je znát z měst, která už povodeň zažila. I mnohá města 
bez těchto nepříjemných zkušeností se však dnes snaží být na velkou 
vodu připravená preventivně. Klientům vždy dodáváme řešení ušitá 
na  míru a  jsme schopni zabezpečit kompletní realizaci. Tedy výrobu 
mobilního hrazení i realizaci betonových základů, do kterých se sloup-
ky a hradidla následně kotví. Samozřejmostí je naše účast na cvičeních, 
kde s klienty sdílíme naše know-how a pomáháme jim se na krizovou 
událost připravit,“ vyjmenovává Petr Jacina, majitel firmy.
JaP-Jacina je na trhu tři desetiletí, protipovodňovými systémy se zabývá 
přes 10 let. V centrále v Mnichově Hradišti své produkty vyvíjí, ve vlast-
ním testovacím kanále zkouší jejich výdrž a také je tu vyrábí. Navzdory 
složité ekonomické situaci posledních měsíců firma z budoucnosti oba-
vy nemá. Počítá totiž s tím, že opatření, která nabízí, se začínají stávat 
novým standardem. 
Aby firma dokázala uspokojit poptávku, rozšiřuje své výrobní kapacity 
a nabírá nové kolegy do oddělení konstrukce, výroby i servisu. Vyznáte 
se v CNC obrábění, čidlech a řídících jednotkách? Jste elektrikář, svářeč 
nebo zámečník? Ovládáte 3D modelování? Obraťte se na naše perso-
nální oddělení (731 661 187, kariera@jap-jacina.cz). Třeba nám zrovna 
vy budete pomáhat dělat svět kolem bezpečnější.

PR

OAUT-C11162293-Nabor-IV-93x134-Sklad-Elektro-Zpravodaj-Benatecka-v2mv.indd   1 22.11.2021   11:21



20 21 10. listopadu 2022

INZERCE

20
10127483_Skoda Aftersales_ZSA-2022-SERVIS-A4-01om.indd   1 02.08.2022   14:57:57



22

INZERCE

22Zpravodaj Benátecka

Kompletní 
sortiment pro

  psy
  kočky
  akvaristy
  teraristy
  drobné hlodavce
  ptactvo 

Dále pro rybáře krmné směsi, 
drobná bižuterie a různé druhy 
návnad včetně živých.

Z našeho vlastního 
chovu nabízíme

   drobné hlodavce 
Hole, myš, potkan, křeček, 
morče, zakrslý králík a jiné.

   krmný hmyz 
Cvrček, saranče, šváb, červ 
moučný, zophobas a jiné.

   okrasné ptactvo 
Andulka, korela, kakarik, 
rozela a jiné.

   drobná terarijní 
zvířata

Dle konkrétního druhu a líhnutí.

Krmiva a chovatelsKé potřeby

pražská 45/60, Benátky n. Jiz. (vedle knihovny)

provozní doba po - pá od 8 - 17, so 8 - 12 hodin
tel.: 776 829 102, krmiva.bnj@seznam.cz

O dostupnosti konkrétního živého sortimentu se informujte.

hugo-klima-190x134z.indd   1 30.05.22   9:12
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Fotografie na této dvoustraně: ČTK

H O K E J
„A“ mužstvo

Jak již bylo předesláno v minulých vydáních, hokejový klub z břehu řeky Jizery 
je na prahu nové éry. Poskládal se zde zcela nový mančaft a šanci hojně dostá-
vají také vlastní odchovanci z kádru „B“ týmu či zejména juniorů. Vstup do sou-
těže se svěřencům trenérského tria Nečas, Škaloud a Hrabák mladší povedl, 
když ze dvou domácích zápasů získali pět bodů. Jak už to ale bývá, dostavily se 
i „porodní bolesti“, když tým, který se stále sehrává, narazil na kvalitní soupeře, 
kterými je západní skupina druhé ligy v letošní sezoně doslova prošpiková-
na. Když pomineme výhru v Jablonci, následovalo pak, bohužel, pět po sobě 
jdoucích porážek a tato série byla utnuta až vysokou výhrou nad týmem Řisut 
v poměru 8 : 2. Následovaly dva domácí duely, z nichž se bohužel podařilo 
vybojovat pouze bod za porážku 3 : 4 s Ústím v prodloužení..
Vedení klubu si je vědomo kolísavých výsledků a prosí hokejovou veřej-
nost o schovívavost. Každý rád vidíme své mužstvo vyhrávat, proto se sport 
přeci dělá! Věřme, že s přibývajícími zápasy a sehraností se zlepší i výsledky 
mužstva a budeme se hokejem bavit. Z nabídky domácích zápasů, kterou 
si můžete přečíst níže, bychom rádi vypíchli duel s hvězdami nabitým ká-
drem Pirátů Chomutov, který je na programu v sobotu 3. prosince a jeho 
součástí bude i bohatý doprovodný program pro fanoušky včetně oblíbe-
né tomboly! Pojďme společně opět po nějaké době pořádně zaplnit náš 
stadion a výtěžkem z tomboly podpořit benátecké hokejové mládežníky!

HC Vlci Jablonec n. N. - HC Benátky 1 : 5 Šafránek 4, M. Tondr
Mostečtí Lvi - HC Benátky 8 : 3 Mrkvička, Král, Klodner
HC Benátky  - HC Letci Letňany 4 : 9 M. Tondr, L. Tondr, Kusý, Antoš
Piráti Chomutov - HC Benátky  8 : 2 Šafránek, Král
HC Děčín – HC Benátky 4 : 2 L. Tondr, Bříška
HC Příbram – HC Benátky 5 : 3 Bříška, Král, Zumr

TJ HC Řisuty – HC Benátky 2 : 8 Šafránek 3, Dvořák, Král, Bříška, Hejňák, 
Kusý

HC Benátky – HC Kobra Praha 1 : 5 Bříška
HC Benátky – HC Slovan Ústí n. L. 3 : 4 pp Bříška, Zumr, Šafránek

rozpis domácích utkání „a“ mužstva 
před vydáním dalšího čísla zpravodaje:
19. kolo – středa 23. 11. 2022, 18:00 hodin, 

HC Benátky nad Jizerou – HC Vlci Jablonec nad Nisou
20. kolo – sobota 26. 11. 2022, 15:00 hodin, 

HC Benátky nad Jizerou – Mostečtí Lvi
22. kolo –sobota 3. 12. 2022, 15:00 hodin, 
HC Benátky nad Jizerou – Piráti Chomutov
23. kolo – středa 7. 12. 2022, 18:00 hodin, 

HC Benátky nad Jizerou – HC Děčín

HOKEJ – „B“ tým a mládež

„B“ tým
HC Benátky – HK Králův Dvůr 4 : 3 Horáček, Kusý, Hošek, Křenek
HC Poděbrady - HC Benátky  7 : 2 Belas, Němeček
BK Ml. Boleslav „B“ – HC Benátky 2 : 4 Husák, Peca, Šípek, Dlabola

Junioři
HC Poděbrady – HC Benátky 4 : 2 Příhoda, Halman
HC Letci Letňany  - HC Benátky  3 : 6 Příhoda 2, Šícha, Němeček, Příhoda, Vorel
HC Děčín – HC Benátky 4 : 7 Peca 3, Kusý 2, Husák, Pavlík
TJ Bílí Tygři Liberec „B“ - HC Benátky  3 : 4 Husák, Pavlík, Vorel, Kusý
HC Benátky – HC Rytíři Vlašim 8 : 4 Vorel 2, Pavlík 2, Kusý, Stach, Husák, Kredba

HC Benátky – Stadion Nový Bydžov 9 : 1 Příhoda 3, Šícha 2 Vorel, Kredba, Janoš, 
Müller

Dorost
HC Česká Lípa - HC Benátky 2 : 7 Daněk 2, Salač 2, Douša, Goc, Dostál
HC Benátky  - HC Turnov 1931 6 : 0 Douša 2, Novák, Salač, Goc, Dvorský
TJ HC Jablonec n. N. - HC Benátky  5 : 3 Goc 2, Salač
HK Autocentrum Jičín – HC Benátky 1 : 3 Daněk, Douša, Salač

HC Benátky – BK Novák Paka 10 : 1 Douša 3, Dvorský 2, Daněk 2, Salač 2, 
Votoupal

HC Krkonoše  - HC Benátky 2 : 3 Douša, Dostál, Salač
9. třída

SC Kolín - HC Benátky 2 : 5 Geier, Dvorský, Eysselt, Francán, Chvojka

HC Benátky – Pracovní zálohy Kladno 2 : 10 Ševčenko 2

HC Benátky – SC Kolín 6 : 3 Dvorský 2, Ševčenko, Eysselt, Štěpánek, 
Chvojka

HC Benátky – HC Letci Letňany 0 : 5
HC Buldoci Neratovice – HC Benátky 3 : 2 Dvorský, Geier

Starší žáci
HK Lev Slaný - HC Benátky 9 : 7 Goc 2, Příhoda 2, Blecha, Pýcha, Pokorný

HC Junior Mělník – HC Benátky 2 : 13 Blecha 5, Příhoda 2, Pavlík, Datel, Koťátko-
vá, Bárta, Trägner, Mazancová

HC Benátky – HC Nymburský Lev 15 : 2 Příhoda 4, Blecha 2, Weiss 2, Čeleda 2, 
Silaštík, Pokorný, Trägner, Datel, Bartoň

HC Smíchov 1913 – HC Benátky 6 : 6 Blecha 2, Lysák 2, Pokorný, Silaštík
HC Benátky – HC Letci Letňany 6 : 3 Příhoda 2, Datel, Blecha, Lysák, Silaštík

Mladší žáci

SK Sršni Kutná Hora - HC Benátky 1 : 18 Koťátko 3, Tomášek 3, Jindra 3, Kratochvíl 3,  
Danda 2, Kočí, Bartoň,  Goc, Kysela

HC Rytíři Vlašim - HC Benátky 10 : 17 Jindra 7, Bartoň 3, Danda 3, Elner, Tomášek, 
Kratochvíl, Hamouz

HC Benátky – HC Letci Letňany  10 :  14 Bartoň 6, Jindra 2, Goc, Baja
HC Buldoci Neratovice – HC Benátky 9 : 6 Kysela 2, Kratochvíl, Kočí, Tomášek, Elner
HC Benátky – HC Slavia Praha 7 : 12 Jindra 3, Danda 2, Tomášek, Bartoň

Benátecký odchovanec Radim Šimek 
se představil v dvojzápase NHL v Praze

Odchovanec benáteckého hokeje si zahrál se svými San Jose Sharks 
na začátku října dva zápasy NHL přímo v Praze. V sobotním zápase si užil 
coby obránce první buly v životě. Hodil mu ho sám slavný Jaromír Jágr!
Se svým týmem v  dvojzápase s  Nashville Predators, bohužel, dvakrát 
prohrál – 2 : 3 a 1 : 4, přesto se Radim netajil, že právě tyto dva zápasy 
pro něj byly velkým zážitkem. „Je plno českých hráčů, kteří byli stopro-
centně kvalitnější než já a v Praze si nikdy nezahráli. Musím si toho cenit 
a jednou můžu říct třeba svým vnoučatům a dětem, že jsem hrál v Praze 
zápas NHL,“ doplnil Šimek, který je rodákem z Mladé Boleslavi a bydlí 
v Benátkách nad Jizerou a jedním dechem dodal: „Hrozně si vážím, že 
jsem tu možnost měl, protože každému se to nepoštěstilo.“ V hledišti 
svému vzoru fandil i benátecký hokejový potěr.

  Radim Šimek a NHL v Praze – Jaromír Jágr vhazuje slavnostní buly mezi 
hole Radima Šimka a Romana Josiho

Akce Pojďte hrát hokej
V sobotu 26. listopadu 2022 v 9:00 hodin budou mít všechny děti bez roz-
dílu dovednosti bruslení jedinečnou možnost vyzkoušet si zdarma, jaké 
to je být hokejistou. Klub HC Benátky nad Jizerou ve spolupráci s Českým 
svazem ledního hokeje pořádá na zimním stadionu v Benátkách nad Ji-
zerou akci v rámci Týdne hokeje. Kromě zážitku v podobě prvních krůčků 
na ledě si každé dítě navíc s sebou domů odnese zajímavý hokejový dá-
rek. Přijďte si vyzkoušet lední hokej a zažijte spoustu zábavy!

K O P A N Á
Fotbalový klub SK Benátky nad Jizerou 

podpořil Pavla Bošku
Předseda fotbalového klubu Marek Mařík společně s místopředsedou 
klubu panem Miroslavem Lindou předali před mistrovským utkáním 
s  Náchodem Pavlu Boškovi a  jeho mamince Radce Vňukové finanční 
dar ve výši 25 tisíc korun (část ze vstupného z domácích zápasů v roce 
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2022) a dres klubu s jeho jmenovkou. Od maminky Radky jsme se do-
zvěděli, že Pavel byl v raném dětství hráčem našeho klubu. 
Taktéž byla předána finanční hotovost ve výši 10 tisíc korun od poslan-
ce Jana Skopečka, která se mu podařila vybrat v  rámci charitativního 
fotbalového turnaje v Benátkách. 

  Místopředseda fotbalového klubu Miroslav Linda (vlevo), Pavel Boška 
s maminkou Radkou Vňukovou a předseda klubu Marek Mařík 

  Místopředseda PS Parlamentu ČR Jan Skopeček a starosta města Karel Bendl

Fotbalový klub sk Benátky nad JiZerou
SRDEČNĚ ZVE

na řádnou valnou hromadu fotbalového klubu,  
která se koná v hospodě na hřišti v pátek 11. 11. 2022 od 18:30 hod. 

 Zváni jsou všichni členové a příznivci klubu.

Říjnové výsledky „A mužstva“
9. kolo, 1. 10. 2022 

FK Velké Hamry – SK Benátky nad Jizerou 0 : 2 (0 : 1)
Branky : 41. Macek, 77. Vobořil
Velice cenné tři body z půdy, odkud se zisk příliš nevozí. Benátečtí fotbalisté 
vyloupili Velké Hamry, tedy tým, který se obvykle umísťuje v popředí divizní 
tabulky. Potěšitelné je, že vyjma několika závarů v úvodních minutách toho 
hosté severočeskému týmu příliš nedovolili a výhra je tak naprosto zaslou-
žená. Důležitou úvodní branku vstřelil kanonýr Macek, na nějž v závěrečné 
čtvrthodince navázal zkušený Vobořil. „Myslím si, že si odvážíme zasloužené 
tři body,“ usmíval se po skončení zápasu benátecký trenér Tomáš Staněk. 
„Hlavně druhou půli, co se týče defenzívy, jsme zvládli perfektně,“ doplnil.

10. kolo, 9. 10. 2022 
SK Benátky nad Jizerou – FK Náchod 2 : 0 (1 : 0)

Branky : 15. Šimeček, 90+2. Mbah
Aby mělo vítězství z venkovní půdy cenu, musí se potvrdit také před vlast-
ními diváky. Benáteckým fotbalistům se to v souboji s Náchodem povedlo, 
i když se výhra určitě nerodila lehce. Východočeši jsou známí tím, že v letošní 
sezoně příliš branek nedávají, ale také ani moc neinkasují. Přesně tak se pre-
zentovali i v Benátkách nad Jizerou. Proto bylo velice důležité, že po čtvrt 
hodině hry otevřel skóre po standardní situaci kapitán Šimeček. Náchodští 
ani jednou netrefili brankový prostor, připsali si jen několik náznaků, avšak 
v naději na bodový zisk žili až téměř do samého závěru. Po rychlém brejku 
ale jejich touhu po bodech uhasil střídající Mbah. „Doslova jsme utrpěli vítěz-
ství,“ věděl benátecký trenér Tomáš Staněk, na jehož tváři se tentokrát, i přes 
získané vítězství, objevily chmury. „Trošku se k nám přiklonilo štěstí. V minu-
lých zápasech jsme měli pět nebo šest brankových příležitostí, přesto jsme 
remizovali. Jsem rád, že jsme splnili povinnost a vyhráli,“ narážel na fakt, že 
jeho svěřenci tentokrát nehráli oku lahodící fotbal, zato velmi účelný.

11. kolo, 16. 10. 2022 
FC Slovan Liberec „B“ - SK Benátky nad Jizerou 2 : 0 (1 : 0)

Branky : 22. Winkler, 69. Daněk
Pro benátecké fotbalisty se jednalo zřejmě o utkání podzimu. V případě 
výhry se mohli dotáhnout právě na svého soupeře, který se nacházel 
na první příčce. Liberecká rezerva, byť tentokrát neposílena o hráče pr-
voligového áčka, ale předvedla konsolidovaný výkon s prvky moderní-
ho fotbalu. Bez nadsázky by se dalo říci, že se jednalo o prvního soupe-
ře, který v letošní sezoně benátecké fotbalisty přehrál. Stínem utkání je 
nepříjemné a nezaviněné zranění zkušeného domácího exligisty Hada-
ščoka. „Je to pro nás první porážka v sezoně. Abychom tu mohli uspět, 
potřebovali bychom, aby všichni hráči předvedli své maximum, což se 
ale nestalo,“ za nic se neschovával benátecký trenér Tomáš Staněk. 

12. kolo, 23. 10. 2022 
SK Benátky nad Jizerou – MFK Chrudim „B“ 3 : 0 (0 : 0)

Branky : 48. a 70. Macek, 68. Vobořil
Po  souboji s  libereckým béčkem čekala na  tým trenérů Staňka a  Kysely 
rezerva druholigové Chrudimi. Ta přijela do Benátek nad Jizerou posílena 
o čtyři hráče profesionálního A mužstva. Po nevýrazném prvním poločase, 
který nenabídl příliš brankových situací, se domácí ve druhé půli rozehráli. 
Střelecký apetit předvedl útočník Macek, autor dvou branek. Výhra mohla 
být ještě výraznější, neboť benátecký Mbah zahodil pokutový kop. Hosté 
dohrávali více než půl hodiny o deseti po vyloučení jejich pilíře zadních řad 
Drahoše. „Do druhé půle jsme změnili rozestavení a vstoupili do ní úplně 
jinak,“ hodnotil po  zápase benátecký hlavní trenér Tomáš Staněk. Toho 
mohla mrzet zranění opor Šimečka a  Borovičky. „Jednoznačný výsledek 
neodpovídá hernímu obrazu,“ sympaticky doplnil benátecký hlavní trenér. 

Listopadový program benáteckého „A týmu“
6. 11. 2022, 14 hodin, SK Benátky nad Jizerou – FK Brandýs nad Labem 
(skončilo po uzávěrce)
12. 11. 2022, 14 hodin, MFK Trutnov – SK Benátky nad Jizerou 

Říjnové výsledky „B mužstva“
9. kolo, 2. 10. 2022 SK Benátky nad Jizerou „B“ - FC Mělník 0 : 1 (0 : 0)
10. kolo, 8. 10. 2022 SK Rejšice – SK Benátky nad Jizerou „B“ 0 : 2 (0 : 1)
Branky Benátek: Pešta, Sudek
11. kolo, 16. 10. 2022 SK Benátky nad Jizerou „B“ - AFK Libčice 2 : 1 (2 : 1)
Branky Benátek: Outěřický (pen.), Chaloupka
12. kolo, 22. 10. 2022 SK Bakov nad Jizerou – SK Benátky nad Jizerou „B“ 
3 : 2 (2 : 2)
Branky Benátek: Chaloupka, Boček

Listopadový domácí program „B mužstva“
13. 11. 2022, 14 hodin, SK Benátky nad Jizerou „B“ - SK Kosmonosy „B“

Tento půlrok pro mě není optimální, vrací se mi svalová 
zranění, mrzí záložníka Matěje Bodláka

V posledním půlroce se mu lepí smůla na paty. 
Častá zranění jej při zápasech benáteckého 
týmu usazují jen do hlediště. Devětadvacetiletý 
záložník Matěj Bodlák kroutí v divizních Benát-
kách nad Jizerou, po  příchodu z  Poděbrad, již 
druhou sezonu, v nichž se zatím jedenkrát za-
psal do střelecké listiny. 
• Po dvanáctém kole se benátečtí fotbalisté na-
chází na 3. příčce se ziskem pětadvaceti bodů. 
Jaká je s  tímto umístěním a  s  předváděnou 
hrou spokojenost?
Začal bych tím, že je určitě škoda tří po  sobě 

jdoucích remíz v utkáních s Ústím nad Orlicí, Dobrovicí a Turnovem. V těch-
to zápasech jsme měli získat daleko více bodů a tabulkové postavení moh-
lo být ještě lepší, ale třetí místo bereme s  pokorou. Musíme pokračovat 
v dobré práci dál. Předváděná hra, dle mého, odpovídá postavení v tabul-
ce.  Myslím, že náš fotbal baví, padá hodně branek, což divák ocení.
• Benátecký dres oblékáš již druhou sezonu. Mohl bys říci, kde oproti loňské 
sezoně nastalo zlepšení?
Zlepšení nastalo každopádně v tom, že dokážeme vyhrávat zápasy, v nichž 
se třeba herně tolik nedaří. Na mysli mám utkání s Náchodem, ale i první 
poločas s rezervou Chrudimi. Ten skončil bez branek, ve druhé půli jsme ale 
vývoj strhli na naši stranu. Hlavně se nám daří střílet góly, což nám v minulé 
sezoně chybělo. Vzpomenu si kupříkladu na domácí zápas s Velkými Ham-
ry. Tehdy jsme po prvním poločase mohli vést 4 : 0 nebo 5 : 0, herně jsme 
byli daleko lepší a mohlo být po zápase. Nakonec jsme ale 1 : 2 prohráli. 
• V  současné době tě trápí zranění, což je jistě mrzuté. Můžeš říci, s  čím 
jsi na  marodce, jak probíhá rekonvalescence a  kdy plánuješ svůj návrat 
na trávník?
Tento půlrok pro mě není optimální. Vrací se mi svalová zranění, což je, 
jak jsi zmínil, mrzuté. V životě se ale dějí horší věci. Beru to tak, jak to je. 
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Snažím se tomu předcházet různými cviky na posílení určitých partií. 
Pevně doufám, že v co nejbližší době se vrátím k tréninku a na podzim 
ještě pár minutek odehraji.
• K osudnému zranění došlo na liberecké půdě. Řekni, co se tam přihodilo?
Šel jsem do skluzu s protihráčem a jak se mi napnula noha, tak mi pro-
jela nepříjemná bolest hamstringem. Tím, že je to u mě poslední dobou 
časté, věděl jsem, že je zle.
• Zápas o první místo jste nakonec prohráli 0 : 2. V čem byla rezerva prvoli-
gového Slovanu Liberec lepší?
Prvních pětadvacet minut se hrálo vyrovnané utkání. Poté jsme inkaso-
vali a Liberec převzal otěže. Na to, jak mladý má kádr, si to už zkušeně 
pohlídal. Běžecky a technicky na tom byl soupeř lépe a asi jsme se úplně 
nepopasovali s jejich rozestavením, i když nás na to trenéři připravovali.
• Do konce podzimní části sezony zbývají ještě tři kola. Kde bys viděl Benát-
ky po utkání na půdě Trutnova nejraději?
Je to asi klišé, ale jdeme zápas od zápasu. Věřím, že s naším kvalitním 
kádrem je v našich silách vytěžit maximální počet bodů. Druhé místo 
v tabulce po polovině soutěže by bylo krásné.

Ondřej Nejedlo

Fotbalový klub
 SK Benátky nad Jizerou
srdečně zve na

Bohatá tombola Vstupné 150 Kč

společenský sál Záložna, pátek
25. listopadu 2022, 20:00 hodin

FOTBALOVOU
VESELICI18.

K TANCI A POSLECHU HRAJE
DJ HOUŠKA

Předprodej vstupenek M. Bohdan, tel. 602 228 692

V O L E J B A L
Česká volejbalová extraliga mužů 

UNIQA volejbalová extraliga mužů je nejvyšší volejbalová soutěž v Čes-
ké republice a  letos ji nově hraje 13 mužských týmů – poslední dva 
týmy v tabulce sehrají baráž o udržení s vítězem první ligy.
Po základní části, která se koná od 24. září 2022 do 4. března 2023, následu-
je play-off. Šest nejlepších týmů postupuje rovnou do čtvrtfinále, mužstva 
na 7. až 10. místě hrají ještě předkolo. V české extralize hrají i volejbaloví re-
prezentanti, kteří hrají za Českou republiku na volejbalových šampionátech.

termíny play-off volejbalové ligy mužů pro ročník 2022/23
• předkolo play-off: 8. března – 14. března 2023 (na 2 vítězství)
• čtvrtfinále: 17. března – 29. března 2023 (na 3 vítězství)
• semifinále: 3. dubna – 20. dubna 2023 (na 3 vítězství)
• o 3. místo a finále: 24. dubna – 6. května 2023 (na 2, resp. 3 vítězství)

další zápasy Vk Benátky nad Jizerou
10. kolo, 7. 11. 2022, 17:00 hod. Kladno volejbalcz – VK Benátky nad Jizerou
11. kolo,12. 11. 2022, 18: 00 hod. VK Benátky nad Jizerou – VK Ostrava 
12. kolo, 19. 11. 2022, 18:00 hod. VK Benátky nad Jizerou – ČEZ Karlovarsko
13. kolo, 26. 11. 2022, 19:30 hod. Black Volley Beskydy – VK Benátky nad Jizerou
14. kolo, 3. 12. 2022, 18:00 hod. VK Dukla Liberec – Benátky nad Jizerou
15. kolo, 10. 12. 2022, 18:00 hod. Benátky nad Jizerou – SKV Ústí nad Labem

Volejbalová extraliga mužů 2022/23 (k 6. 11. 2022)

Z V3 V2 P1 P0 S B
1 ČEZ Karlovarsko 9 6 3 0 0 27:8 24
2 VK Jihostroj České Budějovice 10 7 0 1 2 23:13 22
3 VK Dukla Liberec 9 6 1 1 1 24:10 21
4 VK Lvi Praha 9 5 1 2 1 22:12 19
5 AERO Odolena Voda 9 5 1 1 2 21:13 18
6 Kladno volejbal cz 8 3 3 2 0 22:12 17
7 SKV Ústí nad Labem 10 2 1 2 5 15:25 10
8 VK Benátky nad Jizerou 8 1 2 2 3 15:19 9
9 Fatra Zlín 9 2 1 1 5 13:21 9

10 Volejbal Brno 10 2 1 1 6 12:24 9
11 Black Volley Beskydy 9 2 0 1 6 11:23 7
12 VK Ostrava 8 0 2 1 5 10:22 5
13 VK Euro Sitex Příbram 8 0 1 2 5 10:23 4

První turnaj mladších žákyň
V neděli 16. 10. vstoupily v NIBE Aréně do své sezony i „kyselé žížalky“, 
jak si říkají holky z mládežnické kategorie U14. Pro většinu z nich to bylo 
první soutěžní klání v „šestkovém“ volejbale a nutno říct, že rozhodně 
neudělaly ostudu.
Jako první soupeř byly holky z Brandýsa. Naše holky sice první set prohrály, 
ale ve druhém setu zabojovaly a dotáhly hned svůj první zápas do tie-bre-
aku. Tam po většinou tahaly za kratší konec, nakonec se jim ale podařilo 
koncovku zdramatizovat a srovnat stav na 13 : 13. Nakonec však ztratily set 
v poměru 13 : 15, ale i tak jim to přineslo jejich první bod do tabulky.
Ve druhém utkání nastoupily holky proti družstvu z Neratovic a ten byl 
nad jejich síly. Prohrály 2 : 0 na sety.
Posledním soupeřem byla AŠ Mladá Boleslav, která měla velkou fanouškov-
skou základnu. Zápas byl velmi vyhrocený za neustálého skandování obou 
„kotlů“. Nakonec vyhrály holky z Benátek, a to nejen na hřišti, ale i svým 
fanděním, kdy nehrající hráčky mohutně povzbuzovaly hráčky na hřišti.
Z prvního soutěžního klání si tak holky odváží 4 body do tabulky. Důle-
žitější, než samotné body však je, že se holky volejbalem bavily, zahrálo 
si všech 14 hráček, co měli trenéři k  dispozici a  měly se tak možnost 
představit před svými rodiči v domácí hale, kterým bych chtěl tímto po-
děkovat za podporu. 

Roman Šmíd

 Mladší žákyně na turnaji v Benátkách n. J.

První kolo SuperMiniTour
V  neděli 9. 10. 2022 se uskutečnilo první kolo SMT (SuperMiniTour) 
v minivolejbale v Mnichově Hradišti. Za VK Benátky nad Jizerou se le-
tos účastníme oranžového minivolejbalu A  (chytáme první míč přes 
síť a vše ostatní pinkáme) a oranžového minivolejbalu B (chytáme vše 
a pinkáme vše). V béčku se do Hradiště sjelo celkem 24 družstev. Naše 
týmy se umístily na 16., 9., 6. místě a nejlépe dopadly Týnka s Eliškou, 
které si domů odvezly stříbrné medaile za druhé místo. V áčku bylo cel-
kem 22 družstev. Benátecké týmy se umístily v první polovině tabulky, 
když obsadily 11., 7., 5. místo a navrch si Ivča s Terkou odvezly domů 
bronzové medaile za místo 3. Na první turnaj jsou to slušné výsledky. 
Přesto vidíme rezervy a na tréninku makáme na zlepšení.

Václav Burkovec
  

 Oranžový minivolejbal A  Oranžový minivolejbal B

Turnaj starších žákyň 
V  neděli 9. 10. se naše starší žákyně představily na  domácím turnaji 
v NIBE Aréně, kde odehrály 3 utkání. První zápas proti Mělníku A začal 
nervózně, ale postupem času naše žákyně přebraly iniciativu a vyhrály 
2 : 0. Do druhého zápasu proti AŠ Mladá Boleslav se podařilo benátec-
kým hráčkám vlétnout a zaskočit soupeřky, první set vyhrály 25 : 3, dru-
hý set byl výrazně vyrovnanější, ale vítězné kolečko si skočily zaslouže-
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ně naše hráčky. V posledním zápase proti VK Prasyl Mladá Boleslav už 
byla vidět únava na obou stranách, ale kvalitní podání se nás v prvním 
setu drželo a vyhrály jsme s přehledem 25 : 9, druhý set byl asi nejnapí-
navější z celého dne. Výrazné vedení se našim hráčkám nepovedlo udr-
žet do koncovky a až po infarktovém boji 28 : 26 se naše žákyně mohly 
radovat potřetí. Připsaly si plný počet bodů do tabulky. 
Na druhém turnaji 23. 10. naše hráčky potvrdily roli favorita a upevni-
ly si 1. místo v  tabulce 3. výkonnostní skupiny, když vyhrály všechna 
3 utkání hladce 2 : 0. 
Nejdůležitější turnaj odehrají starší žákyně 6. 11. v Pečkách, tam se roz-
hodne o případném postupu do 2. výkonnostní skupiny.

Barbora Doušová

 Starší žákyně po úspěšném domácím turnaji

Turnaj kadetů
V  neděli 2. 10. sehráli naši kadeti další 
dvojzápas proti domácímu celku v Kralu-
pech nad Vltavou. Oba zápasy jsme hráli 
vyrovnaně, ale zkušenější kralupští hráči 
lépe zvládali koncovky, a tak se jim poda-
řilo vyhrát oba dva zápasy 3 : 1 a 3 : 1.

Matěj Koranda
  Benátečtí kadeti na turnaji v Kralupech 
nad Vltavou

Říjnové turnaje U18 
Dne 2. 10. se naše lvíčata vydala do Kolína. V prvním zápase se holky 
utkaly s Kolínem B a hravě si s ním poradily a připisují si výhru 3 : 0. Jako 
druhé nastoupily naše holky proti Kolínu A. Holky bojovaly jako lvice, 
tahaly se o každý bod, ale, bohužel, nevyšlo to a Kolín A je porazil 3 : 0. 
Holky si tedy celkově přiváží 1 výhru. 
Dne 9. 10. se naše kadetky vydaly do nedaleké Boleslavi. Zápas s do-
mácím týmem s přehledem vyhrály 3 : 0. Druhý zápas s Brandýsem nad 
Labem nedopadl úplně podle našeho očekávání. Holky si i po skvělém 
výkonu s těžkým soupeřem odváží prohru 2 : 3. 
Po třech odehraných kolech jsou na průběžném 11. místě z celkového 
počtu 19 družstev.

Eliška Kramešová

 Na turnaji v Kolíně

B A D M I N T O N
Medaile z Dánska a Slovenska

Víkend 1. - 2. 10. 2022 byl nabitý mnoha turnaji, na kterých byli bená-
tečtí hráči hodně vidět.
Karolína Kalkušová startovala na  turnaji evropského okruhu Slovak 
U17 International v Trenčíně a ve dvouhře získala bronzovou medaili, 
ve čtyřhře pak společně s Adélou Turoňovou obsadila 5. - 8. místo.

Petr Martinec se zúčastnil turnaje kategorie U15 v dánském Taastrupu 
a dokázal ve dvouhře zvítězit v celém turnaji.
V sobotu 1. 10. 2022 se konal v Kladně turnaj GPC U15. Zúčastnili se ho 
Pavlína Hermannová, Linda Vernerová, Václav Burkovec a Lukáš Michl. 
Pavlína Hermannová obsadila 1. místo v  mixu společně s  Václavem 
Burkovcem, 1. místo ve dvouhře a 2. místo ve čtyřhře  společně s Lin-
dou Vernerovou.  Václav Burkovec získal 1. místo ve dvouhře  a 1. mís-
to ve čtyřhře  společně s Lukášem Michlem. Linda Vernerová obsadila 
3. místo v mixu společně s Lukášem Michlem  a 5. - 8. místo ve dvouhře. 
Lukáš Michl obsadil ve dvouhře 5. - 8. místo.
 V neděli 2. 10. 2022 se na Kladně konal turnaj GPC U17. Z benátecké-
ho klubu se ho zúčastnil Václav Burkovec, který obsadil druhé místo 
ve dvouhře. Stejného umístění  dosáhl  v mixu společně s Monikou Nie-
dermayerovou z Ústí nad Labem a v mužské čtyřhře obsadil s  Janem 
Bednářem (MTAC Praha) místo čtvrté.

Výsledky víkendových turnajů mládeže
Víkend 7. - 9. 10. 2022 byl nabitý mnoha turnaji jak domácími, tak zahra-
ničními. Ve dnech 7. - 9. 10. 2022 se dvojice Karolína Kalkušová a Petr 
Martinec zúčastnila turnaje evropského okruhu U17 Austrian Internati-
onal v  rakouském Mödlingu. Ve  dvouhře chlapců skončil Petr Marti-
nec již v 1. kole na raketě Španěla Ismaela Oballe, Karolína Kalkušová 
došla až do  čtvrtfinále, kde podlehla ukrajinské badmintonistce Ana-
stasii Alymove, která startovala též na našem turnaji Benátecký pohár 
a byla nejmladší účastnicí. Stejného umístění dosáhla benátecká hráč-
ka i  ve  čtyřhře juniorek, kde startovala společně s  Adélou Turoňovou 
(MTAC Praha).
Ve dnech 8. - 9. 10. 2022 se v Ústí nad Labem konal republikový turnaj 
Grand prix A kategorie U15. Ve smíšené čtyřhře obsadila dvojice Václav 
Burkovec - Linda Vernerová  17. - 28. místo, stejně jako pár Pavlína Her-
mannová - František Vrchotický (České Budějovice). Ve dvouhře chlap-
ců Petr Martinec obsadil 5. - 8. místo a Václav Burkovec 17. - 22. místo. 
Ve čtyřhře chlapců dvojice Petr Martinec - Lukáš Patzák (Dobruška) ob-
sadila 2. místo a dvojice Václav Burkovec - Josef Mrázek (MTAC Praha) 
5. - 8. místo.
Otevřeného turnaje v kategorii U11, který jsme pořádali v neděli 9. 10. 
2022 v CR Project badmintonovém centru se zúčastnilo celkem 10 hrá-
čů a 15 hráček, z toho 10 zástupců pořádajícího klubu BK Junior Benátky 
nad Jizerou. Turnaj se hrál pouze ve dvouhrách a nejlépe si z domácích 
chlapců vedl Filip Hermann, který zvítězil ve  dvouhře chlapců. Bruno 
Thorand a Petr Keller shodně obsadili 5. - 8. místo. V kategorii dívek se 
na 5. - 8. místě umístily Tereza Tomášková, Patricie Mišunová a Kristýna 
Černá. Ostatní dívky (Emma Kyselová, Sofie Hálová, Štěpánka Tvrdíková 
a Jana Čepičková) obsadily 9. - 16. místo. Všem zástupcům našeho klu-
bu patří poděkování za kvalitní reprezentaci.

Kateřina Zuzáková dvakrát zlatá v Praze
Dne 7. - 9. 10. 2022 se v Praze Vinoři konal tradiční republikový turnaj 
GPA Memoriál K. Holobradého. Na tomto turnaji startovaly z Benátek n. J. 
Denisa Šikalová a Kateřina Zuzáková. Denisa Šikalová společně s Vítem 
Kulíškem (MTAC Praha) obsadila ve smíšené čtyřhře 5. - 8. místo. Kateři-
na Zuzáková společně s Jakubem Bitmanem (Sokol Radotín) dokázala 
v turnaji zvítězit a stejně tak prvenství získala ve čtyřhře žen společně 
s Lucií Krpatovou (Pardubice). Ve dvouhře žen obsadila Kateřina Zuzá-
ková 5. - 8. místo. Se ziskem dvou zlatých medailí se benátecká hráčka 
stala nejúspěšnější účastnicí víkendového turnaje.

Nejmladší zářili v Praze
V neděli 16. 10. 2022 se v BB Aréně v Letňanech konal turnaj kategorií 
U9 a U11. Turnaje se zúčastnilo celkem  7 benáteckých hráčů a nut-
no říci, že se jim velmi dařilo. V  kategorii U9 se na  1. místě umísti-
la Kristýna Černá, Sofie Hálová skončila na 5. místě,  Emma Kyselová 
na 6. místě a Štěpánka Tvrdíková na 7. místě. Mezi chlapci kategorie 
U9 vybojoval Nikola Honc 2. místo.  Filip Hermann obsadil 1. místo 
v kategorii chlapců U11  a Tereza Tomášková skončila na 5. místě v ka-
tegorii dívek U11.
V Mníšku pod Brdy se v neděli 16. 10. 2022 konal turnaj GPD kategorií 
U13 a U15. V kategorii U13 ve smíšené čtyřhře zvítězil benátecký pár 
Marek Tuháček - Aneta Váňová. Ve dvouhře dívek U13 zvítězila Aneta 
Váňová, která byla zároveň 2. v kategorii U15. Marek Tuháček pak ob-
sadil 3. místo ve čtyřhře v kategorii U15.

Benátecký klub má skvělé zázemí, říká Indra Setiawan
Po  šesti měsících strávených 
v Indonésii ve městě Makassar 
se do benáteckého badminto-
nového klubu vrací zkušený in-
donéský trenér Indra Setiawan, 
který od 1. září opět připravuje 
benátecké badmintonisty.

 Indra Setiawan
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T J  S O K O L  B E N ÁT K Y  N A D  J I Z E R O U
Naši nejmenší úspěšně zahájili sezonu v Nymburku

Florbalová přípravka Sokola poměřila svoje síly s tradičním soupeřem 
z Nymburku. Tamní Sokol uspořádal jeden z přátelských turnajů kate-
gorie I  (pro děti do  9 let). Přes tradičně dobrou přípravu se nakonec 
v  neděli 16. října sešla jen dvě nymburská a  dvě benátecká družstva, 
která každá sehrála během dvou hodin šest kvalitních zápasů dvouko-
lovým systémem každý s každým. Další florbalové týmy z okolí zatím se 
svou sportovní přípravou nejsou dostatečně daleko a tak jen slíbily, že 
se již zúčastní dalších kol.
Na úvod se náš bílý tým potkal se silnějším družstvem Nymburka a cel-
kem přesvědčivě ho porazil 4 : 1, když si svůj první florbalový hattrick 
hned na úvod připsal náš Patrik Volštát, kterému v konečném zúčtování 
o jediný gól utekl titul Krále střelců turnaje. Patrik ale strhl k napodobe-
ní také našeho Františka Fajfra a Ondru Macuru, kteří za 7 minut zápasu 
v dresu bílých stačili dát po třech gólech. Bílí nakonec prošli turnajem cel-
kem hladce a poradili si se všemi soupeři a získali plný počet bodů, zlaté 
medaile a pohár pro vítěze turnaje. Většina našeho zeleného týmu se sklá-
dala z dětí, které s florbalem začaly v průběhu loňského roku a které svo-
je soutěžní zkušenosti teprve začnou sbírat. Ty nakonec uhrály jen jednu 
hezkou remízu 2 : 2 s později třetím týmem – modrým týmem Nymburka 
a umístily se na nepopulární poslední příčce. Rodičovský a sourozenecký 
doprovod vytvořil na turnaji úžasnou a velmi férovou atmosféru, kde je 
radost hrát a děti to motivovalo vydat ze sebe maximum. 
Měření sil s  nymburskými tentokrát dopadla smírně a  již se těšíme 
na naše další vzájemné zápasy.

Starší žáci poměřili síly v Libereckém kraji
Dva zápasy odehráli starší žáci v  rámci jejich florbalové ligy (FLVČ) 
v Dolním Bousově. Z důvodu menší haly muselo být hřiště upraveno 
pro hru 4+1, což v praxi umožňuje více prostoru pro kreativní a rych-
lé hráče a také padá více gólů. Náš první zápas s odvěkým soupeřem 
Hodkovicemi přinesl skvělou a  napínavou podívanou, která skončila 
pro Benátky těsnou prohrou 10 : 11. Ve druhém zápase proti Českému 
Dubu se naši hráči rozstříleli a zvítězili 15 : 8. Další turnaj se uskuteční 
13. listopadu v domácí Nibe Aréně, tak přijďte naše hráče podpořit.

Druhé kolo dlouhodobé soutěže mladších žáků
O týden později náš oddíl hostil další kolo florbalové soutěže mladších žáků 
a měl potvrdit, že umístění na druhé příčce středočeské tabulky po prvním 
kole nebyla náhoda. Úvodní zápas celého turnaje se Sokolem Šestajovice 
nás tradičně nezastihl v optimální formě – hráli jsme nepřesně a příliš čas-
to ztráceli míčky. Soupeř trestal naše chyby a převahu si udržoval po celé 
utkání. Půl minuty před koncem zápasu za stavu 2 : 3 jsme se odhodlali 
k odvolání brankáře, ale konečný výsledek se nám korigovat už nepoved-
lo. Ve druhém utkání s Falcon Brandýs n. L. slušně zaplněná sportovní hala 
NIBE viděla náš zlepšený výkon s hezkými kombinacemi a naším prvním 
vítězstvím 3 : 2. Proti následujícímu soupeři a našemu velkému rivalovi – 
Předvýběru Mladá Boleslav jsme předvedli agresivní hru plnou napadání 
a prudkých přihrávek do prostoru před brankáře hostí. 2 minuty před kon-
cem zápasu přišlo vyloučení našeho útočníka na 2 minuty, takže jsme se 
začali trochu strachovat o hezký výsledek. Během tohoto trestu se nám ale 
podařil opravdový husarský kousek, kdy po rychlých brejcích jsme naopak 
2x skórovali, a tak jsme si připsali historicky třetí a nejvyšší výhru s Mladou 
Boleslaví 9 : 2. V posledním utkání s Wizards Praha 10 se hra rychle přelévala 
ze strany na stranu a po prvním poločase naši svěřenci s těžkým soupeřem 
hráli nerozhodně 3 : 3. Hezké dynamické utkání, které se divákům určitě 
líbilo, ve druhém poločase už nepřineslo změnu stavu, a tak benátečtí jako 
jediní celkového vítěze druhého kola připravili o body, když si zajistili dru-
hé místo v tomto turnaji. Vzhledem k tomu, že pro téměř polovinu našeho 
týmu to byla soutěžní premiéra v této věkové kategorii, tak celkové druhé 
místo v tabulce středočeského přeboru dává slušný příslib do budoucnosti. 

Míla Lorenc, Roman Beneš

 Florbalová přípravka 

MOTOKROS KLUB AČR BENÁTKY NAD JIZEROU
Motokros v Benátkách nad Jizerou

Motokros klub AČR Benátky nad Jizerou uspořádal 1. 10. 2022 poslední 
regionální závod této sezony. Závod se opět jel na bahně, což nebylo 
147 účastníkům žádnou překážkou. Závody se uskutečnily v kategori-
ích od dětských kategorií od 50 ccm až po veterány přes 65 let.
Za náš motokros klub startovali Jiří Červenka, Jiří Peluněk, Tomáš Su-
chánek, Roman Mokrý, Dominik Rýdl, Vlasta Verner a Michal Bárta.
Závody proběhly bez problémů a bez úrazů ke spokojenosti diváků, zá-
vodníků i pořadatelů, kterým patří poděkování za bezvadnou přípravu 
i organizaci závodu.
Do příští motokrosové sezony 2023 přejeme závodníkům hodně úspě-
chů a hlavně zdraví.

Předseda Motokros klubu AČR Benátky nad Jizerou Karel Dvořák

 Z posledního regionálního závodu 1. října 2022

V E T E R A N  C A R  C L U B
Závěr motosezony 2022

Akce se konala 8. 10. 2022, tak jako obvykle byl sraz na náměstí před 
Zlatnictvím Šulc.
Motorkáři se začali sjíždět pomalu, ale nakonec se sjelo 75 motocyklů.
Taková účast vyhovuje, jednou nás bylo 300, a to bylo hodně moc. Ob-
čerstvení na startu zajišťoval Pepa Horvát. V 11 hodin byl start na trasu 
62 km dlouhou, a to Benátky, Dolní Slivno, Hřivno, Chotětov, Bezno, Dol-
ní Cetno, Katusice, kde byla přestávka. Pokračovali jsme na Kluky, Boreč, 
Sovinky, Jizerní Vtelno, Pískovou Lhotu, Horky nad Jizerou - v hospodě 
u Máchala byl objednán řízek a bramborový salát. Cena dobrá, řízek jako 
lopata a perfektní rychlá obsluha. Po jídle již jednotlivě jezdci odjížděli.
Trasu jízdy již pravidelně vybírá Patrik Plášil a Fanda Stárek. Vedoucí jez-
dec je Patrik. Mají nelehkou úlohu, musí vybrat trasu s co nejmenším 
křížením hlavních silnic, a také kde je pěkná silnice a povedlo se. Celá 
akce dopadla dobře, všichni byli spokojení.
Závěrem doufejme, že se příští rok zase sjedeme na  zahájení sezony 
a pěkně se svezeme.
Naše poděkování patří městu Benátky n. J., že nám umožnilo sraz a start 
na náměstí Na Burse.

Josef Janda, předseda VCC Benátky nad Jizerou
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